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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth T  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström T  
Tobias Nässén -   Anders Bruhn N  

Helene Skantze  X   Annika Jung N  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar N  
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville -  
Bo Bergkvist  X   Per Norling N  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  -      
Richard Herrey X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Olga Anikina T  

Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård -  

Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  -      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus N  
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Monica Brohede Tellström X Johan Kjellman N 
Martin Sääf X Karin Bünger N 
Mats Granath X 
Lena Linnerborg X 

Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X Malin Gunnesson N 
Anders Tiger X Jack Sjölund - 
Lydia Liu (-) X 

Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X Andreas Falk - 
Hadia Mian - Ella Tegsten T 
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Espen Bjordal X Emelie Friberg - 
Gunnel Nyman Gräff X Andreas Andersson T §§ 295-350

Martin Hellströmer - Maja Fjaestad Rättad 2021-06-04/RB - 
Majvie Swärd X 
Mattias Qvarsell X 
Helena Westerling X 
Carl-Magnus Grenninger X 
Alva Dahn X 

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X Lamin Jatta Modigh N 
Mikael Carlsson X Kristina Granlund N 
Lina Olsson X Carin Larsson N 
Yusie Rundkvist Chou X 
Bosse Ståldal X 

Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X Pernilla Axelsson (-) - 
Esa Örmä X Christina Wiltman - 
Stephan Andersson X Vakant plats 
Leonid Yurkovskiy X 
David Hyde X §§ 295-350

Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X Göran Börjesson - 
Lisskulla Zayane X Desha Svenneborg - 
Ninni Lindberg X 
Louise Ollivier X 
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson N  

Lisa Rasmussen X   Rolf Wasteson T  

Fredrik Holmqvist X      
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§ 288 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Karin Teljstedt (KD) och Gunnel Nyman Gräff (S) att 
justera protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 24 maj 2021 
och den 28 maj 2021. 
 
- - - - - 
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§ 289 KFKS 2021/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2021-05-24 

Skrivelser från revisorerna 
- 

Övrigt 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen och 
lag om stöd och service till vissa funktionshindrade – kvartal 1, 
år 2021 

 
- - - - - 
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§ 290 KFKS 2021/618 

Enkel fråga – Idrottshall i Sickla 
Enkel fråga från Ella Tegsten (S) till fritidsnämndens ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 291 KFKS 2021/619 

Enkel fråga – Fotbollsplan vid Porsmossen i Boo 
Enkel fråga från Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 292 KFKS 2021/620 

Enkel fråga – Beredskap vid nedläggning av skola 
Enkel fråga från Lisa Rasmussen (V) till utbildningsnämndens ordförande Monica Brohede Tellström 
(L) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 293 KFKS 2021/480 

Interpellation – Bollplaner på Sicklavallen och i Källtorp 
Interpellation den 12 april 2021 av Ella Tegsten (S) till fritidsnämndens ordförande Gunilla Grudevall-
Steen (L) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet anser att det är viktigt att kommunen vid planeringen av Sicklavallen, lämna 
öppet för en eventuell 11-spelarplan, utifall det att 11-spelarplanerna vid Källtorp av någon 
anledning inte blir av.”  
 
- - - - - 
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§ 294 KFKS 2021/481 

Interpellation – Planering av fullmäktigesammanträden 
Interpellation den 12 april 2021 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”På varje gruppledarmöte sedan ett år tillbaka har frågan hanterats om hur man ska hinna 
med att besluta i alla de ärenden som står på dagordningen till fullmäktige och då särskilt 
motioner. I slutet av förra året och i början av år 2021 så föreslog gruppledarrepresentanter 
för oppositionen att det behövdes ytterligare ett tillfälle under våren för att hantera den 
stora mängden ärenden i fullmäktige. Efter några möten när majoriteten hade insett att 
situationen var ohållbar så klämde men in ett möte. För att inte ha samma otillräckliga 
planering också kommande år 2022 så yrkar nu Nackalistan att ytterligare ett möte behöver 
planeras in i god tid så att ledamöter också kan planera in det i sin framtida kalender. I 
svaret från kommunstyrelsens ordförande så lyfts mängden motioner fram jämfört med 
2014. Vi lever i den kommun som är under stark exploatering och ett ökat antal invånare 
och planer. Svaret redogör på intet sätt för detta och den allmänna komplexa och troligen 
ökande antal tyngre beslutsärenden utan bara motioner. Rätten att skriva och lägga fram en 
motion är oppositionens politiska möjlighet att visa vad den vill i politiken. Att det raljeras 
med:  
”Pratglada ledamöter, även när man är överens om besluten, gör naturligtvis att färre ärenden kan 
behandlas. Ju längre man pratar och ju fler som pratar (dessutom från samma parti), desto fler ärenden 
kan man behandla…”  
Ordförande sa i sitt anförande också något i stil med: 
”tänk om Moderaterna skulle låta alla sina ledamöter prata i alla ärenden…”  
Att delar av majoriteten har denna syn på den demokratiska högsta instans som 
kommunfullmäktige är kommer inte som en överraskning. Man kan gissa att de ser den 
bara som en transportsträcka som ska avverkas på snabbaste sätt och inte ett forum för att 
lyssna och ta in vad andra partier och ledamöter debatterar. Nackalistans syn på detta är en 
annan. I den växande kommunen behöver också även den politiska organisationen växa 
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och därmed en realistisk mötesplan som bidrar till att nå målet om att behandla alla 
motioner inom ett års tid. I övrigt har Nackalistan gjort avkall på flera rutiner för att hjälpa 
till att kunna gå i land med målet.” 
 
- - - - - 
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§ 295 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Adam Arvas (utsedd av C)  

Beslut 
Val av ny nämndeman bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 296 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Annika Steffner (utsedd av L)  

Beslut 
Val av ny nämndeman bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 297 KFKS 2018/888 

Korrigering av procentsats för tidigare vald 
deltidsengagerad förtroendevald (SD) t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Procentsatsen för tidigare vald deltidsengagerad förtroendevald Stephan Andersson (SD) 
korrigeras från 33,3 procent till 33 procent.  
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 298 KFKS 2021/272 

Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag på revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 18 februari 2021 med följande ändringar. 
 
§ 29 (…) material till kommunfullmäktiges presidium senast klockan 09.00 dagen då 
fullmäktige ska äga rum. 
 
§ 34 Kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna (…) ska träffas innan ordinarie 
fullmäktigemöten för gruppledarinformation under ledning av stadsdirektören. 

Ärende 
Kommunfullmäktiges arbetsordning är i behov av revidering för att motsvara de nya 
bestämmelserna i 2018 års kommunallag men även utifrån behovet att göra 
arbetsordningen mer teknikneutral. Arbetet med revideringen av arbetsordningen har även 
innefattat att stadsledningskontoret genomfört en allmän översyn av arbetsordningen 
tillsammans med kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna i kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 147 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
februari 2021 
Bilaga 1 Förslag på revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 

Yrkanden 
Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), Helene Skantze (M), 
Mikael Carlsson (NL), Monica Brohede Tellström (L), Louise Ollivier (MP) och Hans 
Peters (C), bifall till kommunstyrelsens förslag med följande ändring i § 34 i 
arbetsordningen. 
 
§ 34 Kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna (…) ska träffas innan ordinarie 
fullmäktigemöten för gruppledarinformation under ledning av stadsdirektören. 
 
Lisa Rasmussen yrkade även bifall till tilläggsförslaget att kommunfullmäktige uppdrar åt 
nämnder och styrelser att också onsdagen före kommunfullmäktige ska vara mötesfri när 
de planerar sina möten för 2022. 
 
Helene Skantze yrkade avslag på tilläggsförslaget från Lisa Rasmussen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde först kommunstyrelsens förslag med föreslagen ändring mot avslag 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Lisa Rasmussen mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå tilläggsförslaget. 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi Socialdemokrater är väldigt negativa till förslaget att kommunfullmäktige ska startas 
17:00 istället för 18:00. Tiden 17-18 har hittills varit tillägnad de Nackabor som vill träffa 
sina kommunfullmäktigepolitiker inför sammanträdet. Även om det under pandemin har 
varit svårt att använda den tiden för att träffa Nackaborna är det inte skäl nog att nu 
kraftigt inskränka den möjligheten. Som det framgår av arbetsutskottets protokoll från 
2021-04-27 var Socialdemokraterna enda partiet som var beredda att föreslå att denna del 
av reglementet ändras. Av den anledningen valde vi att inte föreslå det på detta möte, men 
vår kritik om beslutet står lika kraftfullt.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Som påpekades under mötet så innebär detta ärende ett givande och tagande för att 
komma fram till en något sånär godtagbar gemensam plattform. Viktiga aspekter från 
Nackalistan är glada att det gick att flytta tiden för inlämnande av digitalt material som man 
vill visa för fullmäktige till måndagen. I övrigt så anser Nackalistan att det inte är lämpligt 
att lägga allmänhetens timme på en tid som passar både kommuninnevånare som vill 
komma och ledamöterna i kommunfullmäktige. Det pågår ett arbete i val- och 
demokratinämnden i syfte att öka allmänhetens intresse att ta del av fullmäktiges debatter 
och för kontakter politiker – allmänhet. Vi vill inte föregå resultatet av detta arbete utan 
inväntar vad de kommer fram till. Nackalistan vill tills vidare behålla tiden kl 16.30-17.00 
eftersom det föreslagna alternativet till kontakttid under fullmäktigemötets start inkräktar 
på arbetet i fullmäktige.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Att vara fritidspolitiker är ett förtroendeuppdrag som ska funka genom hela livet. Det ska 
gå att kombinera uppdraget med en persons ordinarie arbete och familjeliv till exempel. Att 
starta kommunfullmäktige en timme tidigare gör precis detta svårare för den som arbetar 
till 17.00 eller behöver hämta barn på förskola eller fritidshem innan kvällens debatter i 
fullmäktigesalen tar vid. Vi noterar också att det nästan på dagen fem år historiska beslutet 
som fattades 23 maj 2016 om att lyfta in det könsneutrala ordet ”hen” i 
kommunfullmäktiges arbetsordning nu är borta. Ordet ersätts t.ex. med ”denne” som, 
märk väl, är böjt i…trumvirvel… maskulinum! Fegt att Nacka inte vågar stå på sig och vara 
inkluderande och neutral i sin arbetsordning.”  
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§ 299 KFKS 2021/381 

Sammanträdesdagar 2022 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommunstyrelsen samt 
kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 2022 för sig enligt nedan. 
 
KSSU & KSMU* KSVU & KSAU KS KF 
   31 januari 
18 januari* 25 januari 7 februari 

 
21 februari 

15 februari 22 februari 
 

7 mars 
 

21 mars 
 

15 mars* 22 mars 
KSAU: Årsbokslut 

4 april 
Årsbokslut  

25 april 
Årsbokslut 

5 april 19 april 
KSAU: Marsbokslut 
muntlig 

2 maj 
Marsbokslut 

16 maj 
 

3 maj* 
 

10 maj 23 maj  
20 juni 
T1 31 maj 

 
7 juni  
T1, ramärende  

13 juni 
T1, ramärende 

30 augusti* 
 

23 augusti 5 september 19 september 

20 september 27 september 
KS budget 

3 oktober 
KS budget 

17 oktober 

4 oktober 
Investeringar 

11 oktober 
Investeringar 

24 oktober 
T2, skattesats, mål och 
budget investeringar 

14 november 
(15 november) 
T2, budget, skattesats 

  7 november 
Oppositionens budget 

25 oktober* 
 

 
29 november 

 
5 december 
Oktoberbokslut internbudget 

 
19 december 

22 november 
 
13 december* 20 december Jan 2023 Jan/feb 2023 

 
 

Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2022 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och för kommunstyrelsen samt för kommunfullmäktige. Förslaget har 
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samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens miljöutskott och 
stadsutvecklingsutskott samt dess verksamhetsutskott. Förslagen för samtliga 
sammanträden redovisas för att underlätta en sammanhållen bedömning. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det föreslås därför ett sammanträde den 24 oktober 2022. Vid samma sammanträde ska 
även ärendet om tertialbokslut två behandlas. 
 
I planeringen av tidsschemat har dialog förts med representanter för ekonomiprocessen 
och med andra parter inom kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, 
beredning och utskick av handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och 
klämdagar för att i möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 148 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 14 april 2021 
Bilaga Sammanträdesplanen 2022 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen 
samt kommunstyrelsens utskott 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lina Olsson (NL) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), bifall till ett 
tilläggsförslag innebärande ett extra kommunfullmäktigesammanträde måndag 2022-01-24, 
alternativt 2022-01-17, för att enkom behandla bordlagda motioner.  
 
Mats Gerdau yrkade avslag på tilläggsförslaget från Lina Olsson. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Lina Olsson mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att avslå tilläggsförslaget. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
avslår tilläggsförslaget röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla tilläggsförslaget.”  
 
Vid voteringen avgavs 48 ja-röster och 13 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade avslagit tilläggsförslaget. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Vi har f n ca 35 obehandlade motioner och hann endast behandla 10 av dem på vårt extra 
kommunfullmäktigemöte (KF) 2021-05-10. Det är vår skyldighet som folkvalda 
lokalpolitiker att i demokratisk ordning behandla alla motioner i tid. Utöver att alla 
ledamöter bör vara pålästa, koncisa och endast framföra relevanta argument utan 
upprepningar så är även de fem åtgärder som föreslås av M i interpellationssvaret till 
interpellationen ”Planering av fullmäktigesammanträden” bra. Det räcker dock troligen inte 
för att beta av den stora ”backloggen” med motioner i tid. För att hinna behandla alla 
motioner i tid, dessutom före kommunalvalet i september 2022 varefter 
kommunfullmäktige avträder, har Nackalistan landat i att ett extra KF-möte i januari krävs. 
Januari månad har vi inget kommunfullmäktigemöte planerat. Ett extra KF behöver inte 
föregås något extra kommunstyrelsemöte eftersom vi endast ska behandla bordlagda 
motioner. Vi uppskattar och instämmer i det muntliga beskedet från kommunstyrelsens 
ordförande att kommunfullmäktige inte avser att avskriva motioner enligt 5 kap §35 
kommunallagen. Nackalistan kommer att återkomma med begäran om extra KF i januari 
2022 ifall många obehandlade motioner kvarstår i november 2021.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Även om NLs yrkande kom på sittande möte så tyckte vi att det var ett bra förslag. De 
föreslog att ha ett datum i januari där vi behandlar motioner som är bordlagda sedan 
tidigare. Då bordlagda ärenden redan är beredda innebär det inte extra 
kommunstyrelsemöten. Det är alltid lättare att ställa in än att klämma in. Vi tycker att det 
skulle ha varit en bra lösning.” 
 
- - - - - 
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§ 300 KFKS 2015/370-050 

Avsteg från exploateringsavtal, Kvarnholmen, E5 – 
Kvarnholmsplatån 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsteg från det av kommunfullmäktige 27 april 2015 
träffade exploateringsavtalet för Kvarnholmen, etapp 5 – Kvarnholmsplatån, genom att 
ingå föreslaget tilläggsavtal i enlighet med bilaga 1. 

Ärende 
Kommunen och exploatören Kvarnholmen Utveckling AB träffade 2015 ett 
exploateringsavtal för del av Kvarnholmen, etapp 5. Enligt § 7 i exploateringsavtalet har 
exploatören åtagit sig att projektera, utföra och bekosta allmänna anläggningar och därefter 
lämna över dessa till kommunen. 
 
Det har i samband med utbyggnaden av Kvarnholmen, etapp 5, uppmärksammats att 
genomförandet av en trappa och gångväg, planerad från Kvarnholmsvägen upp mot Tre 
Kronors väg, skulle innebära ingrepp i naturen samt är olämplig ur säkerhetsynpunkt. Då 
de i övrigt tilltänkta stråken på Kvarnholmen har utförts, eller planeras fortsatt att utföras, 
utgör ett avsteg för utbyggnaden av nämnd trappa och gångväg inte ett hinder för att 
fortsatt enkelt ta sig runt i området. 
 
Avsteget från att bygga ut tänkt trappa och gångväg från Kvarnholmsvägen upp till Tre 
Kronors väg innebär uteblivna kapitalkostnader för kommunen på cirka 135 000 kronor 
första avskrivningsåret samt uteblivna driftkostnader på omkring 85 000 kronor per år. 
Nuvärdesberäkning visar att kommunens kostnader vid utbyggnad av anläggningen 
överstiger utbyggnadskostnaden med stor marginal. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 149 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 13 april 2021 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet. 
Christina Ståldal (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet. 
Esa Örmä (SD) meddelade att Sverigedemokraterna inte deltar i beslutet. 
Lisa Rasmussen (V) meddelade att Vänsterpartiet inte deltar i beslutet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Nackalistan, Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet 
avstod från att delta i beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi moderater tycker att man ska vara varsam med pengarna, i synnerhet andras pengar. I 
det här fallet så finns ett avtal om att en trappa och gångstig ska byggas men som ingen 
längre anser behövs. Då är det klokt att inte heller kräva att den ska byggas.  
Oppositionen verkar tro att det är kommunens pengar och inte exploatörens och att 
kommunen med detta skänker något till markägaren. Så är det inte. Tvärtom så har 
markägaren gjort en rad anläggningar som de lämnat över till kommunen (bl a en 
fotbollsplan, en lekplats, en park med utegym, en hiss och kajer). Därför blir oppositionens 
krav på att markägaren ska göra något annat ”som kompensation” inte riktigt ansvarsfullt, i 
synnerhet eftersom de inte ens kan tala om vad de vill ska göras. Det enda exemplet var att 
de ska tvingas anlägga en lekplats till, trots att de alltså byggt en av Nackas största och 
populäraste lekplatser drygt 100 meter därifrån.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Den här trappan är enda gångförbindelsen för de boende norrut. Vi hade gärna sett ett 
alternativt förslag på utformning av trappan. Tanken med trappan var att öka 
framkomligheten och ge fler möjligheter att utforska området. Argumenten om naturen ska 
förstås tas på allvar, därför hade vi gärna sett en trappa som är mer anpassad för naturen 
och terrängen. Punkten om konsekvenser för barn lämnar även i detta ärende en hel del att 
önska. De uppenbara negativa konsekvenserna om påverkan för barns minskad 
tillgänglighet till naturen tas inte alls upp. Samtidigt innebär beslutet att efterskänka 3,7 
miljoner kronor till exploatören utan att kommunen garanterar sig för att Nackaborna får 
något som helst värde för de pengarna. Det är fel. Vi har under ärendets hantering 
föreslagit att majoriteten ska vara beredda att förhandla med exploatören för att 
Nackaborna ska få värde för det avtal som kommunen har ingått. Det kan handla om 
lämplig motprestation som en lekplats eller annat av värde för de närboende i området. 
Tyvärr föredrar den moderatledda majoriteten att istället skänka bort detta värde till 
exploatören. Det är inte att ha Nackabornas bästa för ögonen. Detta vill vi inte medverka 
till och därför deltar vi ej i detta beslut.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det ekonomiska kalkyl som presenteras för att inte bygga den planerade skogsstigen på 
Kvarnholmen innebär en minskad årlig driftskostnad framöver för kommunen. Denna 
kostnad ingår i kommunens framtida budget och minskas då därmed. Det borde inte 
innebära att exploatören utan ett gällande avtal kan friskriva sig från att antingen inte betala 
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tillbaka summan 3,7 miljoner kr eller utföra en konkret annan prestation till samma värde 
till gagn för Nackas skattebetalare. Skattebetalarnas pengar måste hanteras på ett 
affärsmässigt sätt och då ska utförda prestationer som inte utförs värdesättas, krävas in och 
skrivas avtal om.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Vad det gäller de 3,7 miljonerna som blir kvar som intäkt hos entreprenören, så vill 
Sverigedemokraterna framhålla att det i och för sig är en god policy för Nacka kommun att 
agera med förståelse för entreprenörers marknadsmässiga villkor och svårigheter som följer 
av sena ändringar i avtal, men att det ändå görs behov av ökad klarhet i frågan om vilken 
motprestation Nacka kommun får i stället för den planerade men kancellerade utbyggnaden 
av trappa och gångväg.  
Att göra en beräkning där kommunen slipper framtida underhållskostnader och därmed 
vinner på affären är förstås bara trams.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet känner en viss oro över den styrande Alliansens resonemang kring kostnader 
för allmän platsmark som föreslås övergå i kommunal ägo vid olika stadsbyggnadsprojekt. 
Vi ser många fördelar med att kommunen äger allmän platsmark i den nya staden och kan 
bestämma vilka förhållningsregler som ska gälla där. Även om just den här platsen inte har 
något större strategiskt värde blir det problematiskt om alla centralt belägna platser i Nacka 
skulle ägas av kommersiella intressen. Vi har flera gånger lyft nackdelarna med att det helt 
saknas ickekommersiella mötesplatser i Nacka. Det finns till exempel idag inga torg där 
politiska partier kan sätta upp sina valstugor, eftersom alla centrala mötesplatser i Nacka 
ägs av privata aktörer som oftast vill maximera intäkterna från sitt markinnehav. I det här 
fallet handlar det också om att exploatören inte behöver anordna en gångväg som skulle 
underlätta framkomligheten i området, även om den inte är helt nödvändig. Vi i 
Miljöpartiet vänder oss i det här ärendet mot att exploatören helt utan motprestation, 
slipper undan en kostnad på 3,7 miljoner kronor som kommunen tidigare förhandlat fram i 
ett avtal. Vi vänder oss också mot att det i ärendet presenteras som någonting positivt att 
en gångväg mindre ger lägre driftskostnader för kommunen.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Att underlätta för gående och att kunna röra sig genom Kvarnholmen utan bil är en 
prioriterad fråga för Vänsterpartiet. Den gångväg som det är planerat för och som ingår i 
nuvarande exploateringsavtal borde kunna genomföras utan att störa naturvärden och 
samtidigt göra området gångvänligare. Det har tex byggts en trappa i trä med en mindre 
gångväg som ansluter i Älta. Den förbinder det nya området Oxelbacken med Älta 
centrum. Trappan är konstruerad främst i trä, utan att inkräkta på naturen och stegen går 
ovanför markytan. Trappfundamenten är gjutna i berget men påverkar naturvärdena 
minimalt är min bedömning. Resultatet är att de boende får närmare till centrum och en 
vacker promenad genom fin natur som frodas trots trappa och gående. Vi tycker att man 
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skulle ha undersökt om var möjligt med en motsvarande eller bättre lösning på 
Kvarnholmen.” 
 
- - - - - 
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§ 301 KFKS 2021/441 

Initiering till avveckling av Boo-Lännersta 
dikningsföretag år 1954 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen i egenskap av ägare till fastigheterna Bo 1:608 
och Bo 1:925, som deltagare i samfälligheten Boo-Lännersta dikningsföretag 1954, ingår 
överenskommelser enligt bilaga 3 om initiering till avveckling av 
markavvattningssamfälligheten. 

Ärende 
Bagarsjöns tillrinningsområde har exploaterats under flera år, och detta har lett till att sjöns 
vattennivåer i samband med kraftiga regn stiger och kringliggande fastigheter riskerar att 
svämmas över. Utloppet från Bagarsjön och utloppsdiket från Ekallén ner till Fregattvägen 
behöver därför byggas om för att klara den potentiellt större mängden vatten. Boo- 
Lännersta dikningsföretag år 1954, är ett markavvattningsföretag beläget öster om 
Bagarsjöns utlopp och har juridisk rådighet över utloppsdiket. För att underlätta framtida 
skötsel och det nu akuta underhållet av diket, anser kommunen nu att dikesföretaget 
behöver avvecklas. Kommunen kan som deltagare i dikesföretaget initiera en omprövning, 
vilken avgörs hos mark- och miljödomstolen. Informationsbrev och överenskommelse 
skickas ut till berörda fastighetsägare. Kommunen står för samtliga kostnader gällande 
omprövning och framtida skötsel av diket. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 150 
Tjänsteskrivelse från för enheten för drift offentlig utemiljö m.fl. enheter daterad den 29 
mars 2021 
Bilaga 1 Utredning Bagarsjön 
Bilaga 2 Informationsbrev Dikningsföretaget 
Bilaga 3 Överenskommelse Dikningsföretaget 
Bilaga 4 Investeringsbeslut 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
 
  



 
35 (104) 

 24 maj 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 302 KFKS 2015/829-251 

Exploateringsavtal med Ormingeplan 2-4 KB avseende 
fastigheten Orminge 52:1, ”Hantverkshuset” 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget exploateringsavtal med Ormingeplan 2-4 
KB avseende fastigheten Orminge 52:1, ”Hantverkshuset”. 

Ärende 
För genomförandet av detaljplaneförslaget Knutpunkten i Orminge har ett förslag till 
exploateringsavtal med Ormingeplan 2-4 KB, koncernbolag till Magnolia Bostad AB, 
upprättats avseende fastigheten Orminge 52:1, det vill säga ”Hantverkshuset”. 
Ormingeplan 2-4 KB avser att utveckla sin fastighet med bostäder, en gruppbostad och nya 
verksamhetslokaler. Avtalet reglerar bland annat att bolaget ska erlägga 
exploateringsersättning för utbygganden av allmänna anläggningar samt att markområden 
överförs mellan kommunen och bolaget. Avtalet innebär en intäkt till kommunen om cirka 
40 miljoner kronor varav exploateringsersättningen utgör den största delen.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 151 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 30 april 2021 
Bilaga 1: Förslag till exploateringsavtal med Ormingeplan 2-4 KB avseende fastigheten 
Orminge 52:1 inklusive bilagor. 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Sidney 
Holm (MP), Rolf Wasteson (V), Mikael Carlsson (NL), Martin Sääf (L), Karin Teljstedt 
(KD), Johan Krogh (C) och Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.   
 
- - - - - 
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§ 303 KFKS 2015/829-251 

Markgenomförandeavtal med Orminge Entré AB 
avseende del av fastigheterna Orminge 58:1 och 60:1, 
Knutpunkten 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget markgenomförandeavtal med Orminge 
Entré AB avseende del av fastigheterna Orminge 58:1 och 60:1, Orminge. 

Ärende 
2017 beslutade kommunstyrelsen att ingå ett markanvisningsavtal med Gotska Fastighets 
AB avseende del av fastigheten Orminge 60:1, för byggnation av parkeringshus för 
infartsparkering, bostäder och verksamhetslokaler. Avtalet har därefter överlåtits till 
Orminge Entré AB som är samägt av Arwidsro och Gotska Fastighets AB. 
Kommunfullmäktige föreslås nu att teckna ett markgenomförandeavtal med Orminge 
Entré AB och efter laga kraft-vunnet fastighetsbildningsbeslut ingå tomträtts- och sidoavtal 
med samma bolag. Förslag till markgenomförandeavtal inklusive bilagor reglerar bland 
annat att den nya bebyggelsen ska vara färdigställd senast 5 år från bolagets tillträde samt 
att bolaget ska upplåta minst 375 tillstånd för infartsparkering. Orminge Entré AB ska 
erlägga en preliminär årlig tomträttsavgäld om 1 329 417 kronor under en första tioårig 
avgäldsperiod, under förutsättning att bostäderna upplåtes med hyresrätt.    

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 152 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 30 april 2021 
Bilaga 1: Förslag till markgenomförandeavtal inklusive bilagor 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Sidney 
Holm (MP), Rolf Wasteson (V), Mikael Carlsson (NL), Martin Sääf (L), Karin Teljstedt 
(KD), Johan Krogh (C) och Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.   

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ställer sig positiva till att bygga i detta område. Hantverkshuset som ligger på 
platsen just nu är slitet och vi ser positivt på att det byggs nytt här. Några saker som är 
viktiga att ta med i utvecklingen av Orminge är att när nu många nya familjer flyttar in så 
måste kringstrukturen också växa. Det måste finnas idrottsplatser för barnen att vara på, 
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naturområden att upptäcka, bibliotek och kulturlokaler att växa i och skolor som kan ta 
emot barnen. Vi vill också påpeka att det är viktigt att öka känslan av trygghet i området 
och det görs inte enbart av att bygga fler lägenheter utan det behövs satsningar på 
fältassistenter och poliser samt en satsning på fritidsverksamheten i området.” 
 
- - - - - 
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§ 304 KFKS 2015/829-251 

Överenskommelse om fastighetsreglering med 
Stockholm Exergi AB avseende del av fastigheten 
Orminge 58:1, Orminge 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslagen överenskommelse om fastighetsreglering 
med Stockholm Exergi AB avseende del av fastigheten Orminge 58:1, Orminge. 

Ärende 
Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering innebär att Nacka kommun förvärvar 
ett cirka 450 kvadratmeter stort område från fastigheten Orminge 58:1, ägd av Stockholm 
Exergi AB. Förvärvet är en förutsättning för en mer rationell exploatering utav planerad 
kvartersmark, ägd av Nacka kommun. Nacka kommun ska senare upplåta kvartersmarken 
med tomträtt till exploatör. Överenskommelsen innebär en direkt kostnad för kommunen 
på 6 602 799 kronor. Fastighetsregleringen möjliggör en exploatering utav kommunal mark 
som innebär en preliminär årlig tomträttsavgäld på 1 329 417 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 153 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 28 april 2021 
Bilaga 1: Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering med Stockholm Exergi AB 
avseende del av fastigheten Orminge 58:1. 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Sidney 
Holm (MP), Rolf Wasteson (V), Mikael Carlsson (NL), Martin Sääf (L), Karin Teljstedt 
(KD), Johan Krogh (C) och Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.   

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ställer sig positiva till denna fastighetsreglering vilken möjliggör för en 
exploatering på platsen. Att bygga och exploatera på redan ianspråktagen mark är något vi 
tycker är bra och vi skulle gärna se mer av detta för att undvika exploatering av naturmark i 
kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 305 KFKS 2016/756 

Detaljplan för Knutpunkten, Orminge, fastigheterna 
Orminge 52:1 m.fl. i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen för Knutpunkten. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för Knutpunkten har tillstyrkts av miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
och kommunstyrelsen har föreslagit kommunfullmäktige att anta detaljplanen.  
 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra nya bostäder, verksamheter och en levande miljö som 
skapar förutsättningar för ett attraktivt centrum där fler resor sker med kollektivtrafik, cykel 
eller till fots. Detaljplanen Knutpunkten har utformats i enlighet med planprogrammet för 
Orminge centrum och uppfyller bostadsmålet för området samt bidrar till att uppfylla 
behovet av gruppbostäder. Genomförandet av planen bidrar positivt till den övergripande 
transportinfrastrukturen genom kapacitetsökningen i bussterminalen, ökad framkomlighet 
och tillskapandet av ett garage för infartsparkering. De kommunala intressena så som de 
angavs i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 154 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 28 april 2021 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L), Karin Teljstedt 
(KD), Johan Krogh (C) och Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson (V) 
och Mikael Carlsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag med ändringen att ändringen 
att stycket ”Natur” i planbeskrivningen skrivs om till: 
”Större delen av den befintliga naturmarken exploateras. Främst påverkas områden med 
äldre tallar, vedinsekter och rödlistade svampar, men även lövrika områden försvinner. 
Naturytor med påtagligt naturvärde minskar. Den ekologiska spridningskorridoren i 
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östvästlig riktning försvagas i och med att avståndet mellan skogsmarkerna ökar och flera 
träd tas ner i de områden som blir kvar. Detta gör att den biologiska mångfalden riskerar 
att påverkas negativt, inte bara inom planområdet utan även utanför när spridning och 
genetiskt utbyte mellan områden minskar. Åtgärder inom detaljplanen som stärker 
spridningssambanden och kompenserar för den förlorade naturmarken och försvagade 
ekologiska värdena kan ske genom tillskapande av gröna ytor. Verktyget Grönytefaktor 
Nacka stad kan här tjäna som förebild. För att motverka delar av planens negativa effekter 
krävs åtgärder som stärker spridningssambanden och de försvagade ekologiska värdena. Så 
många träd som möjligt ska bevaras och skyddas vid genomförandet. Vid förstärkning av 
kvarvarande samt närliggande naturmark ska endast naturligt förekommande arter planteras 
in. Grov död ved som avverkas ska flyttas till omgivande skogar eller sparas inom 
planområdet. För att kompensera för förlusten av tallskog ska ungskog kring gamla tallar i 
närliggande skogsområden röjas, föryngring av tall gynnas och även ny grönska planteras 
för att förstärka spridningssambanden i enlighet med ovan.” 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Helena Westerlings förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.   

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Detta är ytterligare en del i utvecklingen av Orminge som vi från Socialdemokraterna 
välkomnar. Denna detaljplan innehåller såväl bostäder som utrymmen för verksamheter, 
vilket vi tycker är viktigt då det bidrar till ett mer levande och tryggare område. Men, viktigt 
i detta utvecklande är att det också tas stor hänsyn till de gröna värdena. Eftersom denna 
plan är en del i ett större utbyggnads- och utvecklingsprojekt är det viktigt att varje del 
säkerställer att dessa inte går förlorade, särskilt med tanke på att det här tas i anspråk 
naturmark. Grönytefaktorn för Nacka stad skulle mycket väl kunna finnas med i detta 
arbete som in-put för kreativa lösningar. En annan viktig fråga i utvecklingen är utformning 
och gestaltning av byggnaderna. Här måste det från kommunens sida ställas krav så att 
utvecklingen av de olika delarna inom planprogrammet korresponderar med såväl den 
befintliga miljön som den nya som nu utvecklas.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Detaljplanen för Knutpunktens antagande står nu inför genomförande. Nackalistan 
noterar att därmed kommer en del befintlig grönska att försvinna som ger karaktär och liv 
åt centrummiljön. Detta borde kompenseras genom tillämpandet av grönytefaktorn och att 
byggherren i övrigt ser till att skapa gröna ytor, solceller eller annat klimatbefrämjande.  
Reserverad yta för en framtida entré till tunnelbanestation saknas.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna godtar detaljplanen som sådan i huvudsak, som ett nödvändigt steg 
mot fler bostäder i ett växande Nacka, men inser att detaljplanens förverkligande innebär 
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en del förluster av grönytor. Den förlusten anser Sverigedemokraterna är lättare att bära i 
ett redan tungt urbaniserat område som fastigheterna i fråga med omgivning, men så långt 
möjligt måste byggherren förständigas att ersätta de förlorade grönytorna med planerade 
sådana, längs transportstråk och liknande. Även små ytor med buskage, träd och gräs gör 
nytta och ger glädje. Principen med Grönt samband, att Nackas grönområden synes hänga 
ihop och att man bara sällan förlorar det gröna utom synhåll, bör om möjligt upprätthållas. 
Sverigedemokraterna står kvar vid principen att det är bättre att bygga där det redan har 
börjat byggas än i mer eller mindre orörda gröna områden. Acceptansen för utbyggnaden i 
detta ärende gäller av denna anledning, och inte nödvändigtvis allmänt. 
Vad gäller p-platser för pendlare som debatterades är de nödvändiga för folk som bor i 
villaområden där busstrafiken är gles.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det har varit en lång process till där vi befinner oss idag. På vägen hit har vi i Miljöpartiet 
haft många synpunkter och kommit med flera konkreta förslag, men som röstats ner och 
fallit bort på vägen. Bland annat ett alternativt grundförslag som hade gett en bättre lösning 
för busstrafiken och bättre gång och cykellösningar. Det hade förmodligen blivit något 
dyrare men vi i Miljöpartiet hade hellre velat utveckla Knutpunkten utifrån det förslaget. 
Nu blev det inte så och utifrån de nya förutsättningarna har det ändå blivit ett ganska bra 
förslag. 
Något vi starkt kritiserat i samband med hanteringen av de olika delarna i det här ärendet är 
att kommunen gått in och subventionerat priset på infartsparkeringarna i parkeringshuset. 
Det gjorde att kommunen förlorade en massa pengar vid markanvisningen. Enligt 
Allianspartierna blir det för dyrt att parkera bilar så man subventionerade priset till max 30 
kr/dag. Bilparkering motsvarande en tvårumslägenhet på 60 kvm vill man alltså hyra ut för 
drygt 2000 kr/mån till pilparkering samtidigt som man tycker 9000 kr/mån för en lika stor 
hyreslägenhet är billigt. Tyvärr är det så att alla får vara med och betala för kalaset, även de 
som inte har någon bil eftersom billiga p-platser smygfinansieras via högre 
boendekostnader. Miljöpartiet anser inte att det är kommunens uppgift att subventionera 
bilismen och det är inte heller bilar som saknas i Nacka, det är bostäder. Tyvärr går det inte 
heller att bygga om parkeringarna till bostäder om det i framtiden med andra transportsätt 
blir överskott på p-platser, eftersom man hårdnackat motsatt sig en mer flexibel planering 
av parkeringsytorna. 
När hela Orminge centrum förtätas måste vi ekologiskt se området i ett större 
sammanhang, särskilt sett till förlorade naturvärden och minskad biologisk mångfald. 
Miljöpartiet ville tidigare under planprocessen skärpa skrivningen kring naturvärden då vi 
inte såg att de föreslagna kompensationsåtgärderna var tillräckliga. Vi ser ett behov av fler 
gröna ytor i denna detaljplan, även kopplat till klimataspekter, som inte tillräckligt berörs i 
planen. Genom att använda verktyget Grönytefaktor som Nacka tagit fram och utvecklat, 
kunde vi ha visat på ambitionen och viljan att lyfta miljö och klimat i detaljplanen. Gröna 
tak eller gröna fasader hade kunnat stärka spridningssambanden men även andra åtgärder 
utanför detaljplanen hade behövts som motkompensation för förlorade naturvärden 
eftersom hela Orminge måste ses i ett större sammanhang. Naturvärden kommer nämligen 
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försvinna i andra omkringliggande detaljplaner, såsom Sarvträsk, varför det blir extra viktigt 
att se kompensation som del i en helhet.  
Sammantaget så välkomnar Miljöpartiet förtätningen av Orminge centrum som i sig blir en 
ny knutpunkt med goda kommunikationer, service, handel och mötesplatser, men vi ser att 
vi i fortsättningen behöver bli bättre på arbetet med att nå klimatmålen. Vi behöver också 
bättre ta hänsyn till biologisk mångfald, spridningssamband, naturvärden, och på att 
kompensera när sådana påverkas negativt. Oavsett om det sker inom eller utom en 
detaljplan, måste det grundas i ett system där kommunen tar det övergripande ansvaret.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Den aktuella detaljplanen är ett steg i att göra om Orminge centrum från en stor 
parkeringsplats till en mer människovänlig plats. Det är också bra att det byggs bostäder i 
området, något som det finns stort behov av i kommunen och i Storstockholm. I planen 
ingår ett parkeringshus vilket är positivt. Därmed kan den öppna parkeringen på torget tas 
bort men det gör också att om (eller än hellre när) behovet av parkeringsplatser i en framtid 
minskar så kan parkeringsytorna byggas om till bostäder eller verksamhetslokaler.  
Tyvärr innehåller även denna detaljplan ett litet trångt och slutet kvarter vilket i praktiken 
innebär dåliga sol- och ljusförhållanden för ett antal bostäder.  
Exploateringen i enlighet med planen innebär också att en del gröna ytor tas i anspråk. Vi 
skulle vilja att verktyget ’grönytefaktor’, som används inom Nacka stad, även skulle 
användas inom andra delar av kommunen såsom här.  
Som vanligt ställs inga särskilda krav på energieffektivitet i de nya byggnaderna. Tyvärr 
sätter PBL begränsningar i vad som kan villkoras i en detaljplan men Nacka skulle kunna 
göra som många andra kommuner, trots det ställa krav antingen i planen eller i 
exploateringsavtalen – erfarenheten visar att exploatörerna oftast väljer att följa dessa krav 
trots att de formellt inte är bindande. Klimatkrisen innebär att det är angeläget att ställa 
krav både på energieffektivitet i de färdigbyggda fastigheterna men också på att själva 
konstruktionen är klimatsmart, byggnader i massivträ eller, minimum, ’grön betong’.” 
 
- - - - - 
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§ 306 KFKS 2021/305 

Ändring av sotningsfrister för lokaleldstäder, införande 
av övriga bestämmelser i sotningsfristerna samt ändring 
av taxa gällande rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll 
Verksamhet som utförs i Nacka kommun av Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer Södertörns brandförsvarsförbunds förslag gällande 

frister för rengöring (sotning) med ikraftträdande 2021-07-01. 
 

2. Kommunfullmäktige fastställer Södertörns brandförsvarsförbunds förslag avseende 
ny taxa gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att gälla från 2021-07-
01. 

Ärende 
Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff) har genomfört en översyn av sotnings- och 
brandskyddskontrollverksamheten inom förbundets område. Senast taxan och 
föreskrifterna beslutades om var 2014. I det lagda förslaget höjs taxan för exempelvis 
sotning med cirka 90 kronor till 550 kronor, en höjning med cirka 20 %. En av 
anledningarna till ökningen är att ingen beslutad höjning gjorts sedan 2014 och att det finns 
ett behov av att förtydliga vissa bestämmelser inom området genom att föra in dem i 
föreskrifterna och i taxan. Genom ändringen kan samordningseffekter åstadkommas som 
förväntas leda till förbättringar för den enskilde då exempelvis rengöring och 
brandskyddskontroll kan ske vid samma besök med en lägre taxa som följd samt att nya 
arbetsmetoder kan användas och större fokus på utförarnas arbetsmiljö införas. 
 
Arbetet med översynen innebär också att samtliga avtal med entreprenörer för rengöring 
och brandskyddskontroller inom Sbff har sagts upp och ny upphandling kommer ske. 
 
Då brandskyddskontroll är en lagstadgad myndighetsutövning kan inte förbundets 
direktion självständigt besluta om en sådan taxa (utifrån Högsta förvaltningsdomstolens 
prejudicerande ställningstagande från 2015). Detta innebär att varje kommun måste fatta 
det formella beslutet var och en för sig för att taxan ska vara giltig. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 155 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 19 
april 2021 
Bilaga 1 Tjänsteutlåtande från Sbff med förslag till beslut i respektive 

kommunfullmäktige 
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Bilaga 2  Protokollsutdrag direktionsbeslut 2021-02-12, § 6 - Ändring av 
sotningsfrister för lokaleldstäder samt införande av övriga bestämmelser i 
sotningsfristerna 

Bilaga 3a Tjänsteutlåtande - Förslag till ny utformning av Frister för rengöring 
(sotning) enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor 

Bilaga 3b  Förslag till Frister för rengöring (sotning) enligt lag (2003:778) om skydd mot 
olyckor 

Bilaga 4  Protokollsutdrag direktionsbeslut 2021-02-12, § 7 - Ändring av taxa gällande 
rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 

Bilaga 5a Tjänsteutlåtande - Ändring av taxa gällande rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll 

Bilaga 5b  Förslag till Taxa gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
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§ 307 KFKS 2021/405 

Yrkeshögskola på Young Business Creatives 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga till skolformen yrkeshögskola under punkten Q i 
kommunstyrelsens reglemente. 

Ärende 
Välfärd skola har ansökt om att starta yrkeshögskola (YH) på Young Business Creatives 
(YBC) som idag driver kommunal gymnasieskola. Yrkeshögskoleutbildning är per 
definition eftergymnasial, kombinerar teori med praktik och genomförs i nära samarbete 
med arbetslivet. Ansökan avser i ett första steg tre enskilda kurser: Social innovation och 
ledarskap samt Changemaker och Social Innovation & Leadership (de två sistnämnda på 
engelska) som alla är planerade att starta i okt/nov 2021. En ytterligare ansökan kommer 
att lämnas in under våren om att starta en komplett YH-utbildning med start hösten 2022 
som inkluderar så kallad LIA-praktik (lärande i arbetslivet). Det övergripande temat för 
utbildningen är socialt entreprenörskap. Såväl enskilda kurser som den längre utbildningen 
kommer att genomföras online, med YBC som utbildningsanordnare. 
Projektgruppen har noterat ett stort intresse för de kurser och den utbildningen som nu 
skapas. YH-utbildningar ställer krav på en ledningsgrupp med tydlig koppling till 
arbetslivet. 
 
Kommunstyrelsen har beslutat att, inom Välfärd skola, bedriva denna typ av verksamhet 
samt ställa sig positiv till ingiven ansökan. För tjänster inom utbildningsområdet anges i 
kommunstyrelsens reglemente de skolformer som nämnden ansvarar för, så som 
huvudman för utbildningen. Skolformen yrkeshögskola behöver kompletteras för att 
omfatta även denna verksamhet varför kommunstyrelsens reglemente behöver utökas med 
detta uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 156 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 24 mars 2021 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), Olga Anikina (C), 
Karin Teljstedt (KD), Monica Brohede Tellström (L) och Khashayar Farmanbar (S), bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
"Det är mycket positivt att en av Nackas kommunala gymnasieskolor YBC avser starta 
yrkeshögskola. Nacka är en utbildningskommun, och vi har hög kvalitet på verksamheterna 
från förskolor till gymnasieskolor och vuxenutbildning. Att bygga vidare med 
yrkeshögskola är ett logiskt nästa steg, och YBC med sitt nytänkande och sin flexibilitet har 
goda förutsättningar att utveckla en riktigt attraktiv utbildning av hög kvalitet. Liberalerna 
ser fram emot att följa detta arbete, och vi välkomnar även andra utbildningsaktörer att 
starta högre utbildning i olika former i Nacka." 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Att locka postgymnasial utbildning till Nacka, och därmed göra kommunen mer attraktiv 
för människor i alla åldrar har länge varit en ambition för oss. En utbildning som denna, 
som knyter an till både en existerande skolverksamhet och det lokala näringslivet är ett 
utmärkt första steg. Vi hoppas att detta kan bana väg för att fler aktörer får upp ögonen för 
möjligheterna i Nacka, och att vi på sikt kan omfamna ett än bredare utbildningsutbud som 
genomsyras av samma höga kvalitet som det vi har idag.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är väldigt roligt och spännande att YBC vill göra den här 
satsningen. Som vi läser det i handlingarna så kommer utbildningarna att ske helt digitalt, 
åtminstone i en början. Vi vill gärna lyfta den trend att fler och fler väljer att läsa hela eller 
delar av utbildningar på distans. Kommunen kan göra mycket för att underlätta för de som 
läser digitalt eller på distans genom att ha tillräckligt med läse- och arbetsyta på våra 
bibliotek. Tillgängliga nätverk som kan nyttjas exempelvis biblioteken. Vi är i starten av 
detta och troligen så kommer mer och mer studier ske digitalt och det är viktigt att 
kommunen har med detta i sin planering.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna välkomnar en fortsättning på den utveckling inom kvalificerad 
postgymnasial utbildning som kommer Nacka kommun till del, i detta fall med Young 
Business Creatives. Nacka är en kommun av högutbildade, och det är en fördel som måste 
befästas och utvecklas.” 
 
Ninni Lindberg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Beslutet är mycket glädjande att höja Nacka kommuns utbildningsnivå med 
Yrkeshögskola som ska drivas utav YBC. Vi i Miljöpartiet de gröna vill naturligtvis även att 
dessa utbildningar ska handla om olika natur och miljöutbildningar – varför inte använda 
att vi har både söt och salt vatten i vår kommun.” 
 
- - - - -  
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§ 308 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
säkerställa Naturskolans verksamhet och utreda möjligheterna till partnerskap utifrån att 
det varken finns kapacitet eller incitament att driva Naturskolan vidare. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 164 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 
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Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det viktigt att alla elever har tillgång till en högklassig undervisning om natur, miljö och 
klimat. Det fordrar att varje skola har välutbildade lärare och genomtänkt upplägg för hur 
denna undervisning ska gå till. Skolorna sköter i huvudsak denna undervisning ”in house” 
men några nyttjar även naturskolan i Velamsund. Då efterfrågan är tämligen begränsad 
(111 besöksgrupper från 20 procent av skolorna och förskolorna under 2019) så beslutade 
kommunstyrelsen i januari att lägga ned verksamheten. Samtidigt gav vi ett uppdrag att 
utreda efterfrågan för en mobil naturskola, som skulle kunna åka runt till skolorna. Inte 
heller detta har visat särskilt stort intresse från skolorna, vilket vi bara kan beklaga. Vår 
styrmodell bygger på att skolorna själva förfogar över de resurser som finns tillgängliga för 
skolan och prioriterar hur pengarna används bäst för att man ska nå så goda resultat som 
möjligt. Vi är övertygade om att vi på detta sätt får mest värde för skattepengarna, betydligt 
mer än om vi skulle övergå till en styrmodell som bygger på centralplanering och politiskt 
detaljstyre.” 
 
Carl-Magnus Grenninger lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraterna. 
”Många kommuner som satsar på ekologi och hållbarhet har skolbesök hos sin Naturskola 
på schemat. I Nacka har det istället varit avgiftsbelagt för de kommunala skolorna att ordna 
besök till Naturskolan. Trots det besökte 2600 barn från Nackas förskolor, skolor och 
gymnasium Naturskolan årligen. I praktiken innebar det att i stort sett alla elever i Nackas 
skolor minst en gång under sin skoltid besökte Naturskolan. Det är en kvalitetsstämpel. Få 
andra verksamheter som skolorna frivilligt kan välja att besök och betala avgift för lockar så 
stor andel av eleverna. Detta särskilt med tanke på konkurrensen ifrån Stockholms statliga 
museum som ligger inom samma restid för de flesta av Nackas skolor och är avgiftsfria för 
barn och ungdomar. 
Klimatfrågorna är vår tids största utmaning och vår samverkan med naturen är en viktig del 
av det. Naturskolan kan fungera som en viktig del att i att utveckla utomhusverksamhet för 
lärare och skolor. Det är också ett led av Sveriges arbete med Agenda 2030. 
Nedmonteringen av denna välfungerande verksamhet var oansvarigt och skadligt för 
Nacka. Därför vill vi se att en än bättre Naturskola startas.” 
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Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Verksamheten lades ned 2020 emot Nackalistans vilja, varför det ju tyvärr är för sent att 
bibehålla verksamheten.  Nackalistan anser då som nu att Naturskolan har bidragit på ett 
konkret sätt till att ge många barn och unga upplevelser och kunskap kring natur och 
ekologi. Det var helt fel att avskaffa denna verksamhet, när natur, klimat-och miljöfrågorna 
behöver lyftas mer än någonsin. Vi röstade emot och reserverade oss emot 
nedläggningsbeslutet 2020. Vi vill nu att verksamheten ska återstarta och utökas med en 
utökad verksamhet som inkluderar natur, klimat och miljöfrågor, enligt vår egen motion 
’Nackas Naturskola 2.0’.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Idag är det viktigare än någonsin att alla förstår hur människan påverkar klimat och miljö 
och varför ett hållbart samhälle är så viktigt. Jordens medeltemperatur stiger, den biologiska 
mångfalden utarmas och om vi ska undvika en katastrof måste vi ändra vår livsstil och 
skapa ett mer hållbart samhälle. Idag behövs Naturskolan mer än någonsin.  Ändå har 
Allianspartierna valt att lägga ner skolan efter 30 år i kommunen.  
Naturskolans verksamhet består till största delen av att ta emot barn- och ungdomsgrupper 
för olika teman kring natur, miljö, klimat och hållbar utveckling. Naturskolan arrangerar 
även fortbildningar för pedagoger samt deltar i olika projekt med andra aktörer i 
kommunen. Välfärd skola har under flera års tid haft stora utmaningar med att få sin 
budget i balans. Vid framtagandet av en ekonomisk åtgärdsplan kom Välfärd skola fram till 
att Naturskolan inte bör bedrivas inom ramen för Välfärd skolas uppdrag. Miljöpartiet vill 
att Naturskolan startas upp igen men läggs under Välfärd samhällsservice istället, som även 
har hand om biblioteken, kultur- och musikskolan m.m. Om Naturskolan läggs här blir det 
ingen belastning för den kommunala skolans budget, samtidigt som både kommunala och 
privata skolor kan utnyttja Naturskolan på lika villkor. Miljöpartiet vill starta upp 
Naturskolans verksamhet på nytt och avsatte även pengar till detta i vår skuggbudget 
2021.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Alliansmajoriteten valde att för ett år sedan lägga ner Nackas naturskola, detta mot en enig 
opposition. Argumenten har varit dels ekonomiska men också att skolorna inte har använt 
sig av naturskolan så att den därmed spelat ut sin roll. För att blidka kritikerna så pratade 
man om inrättandet av en mobil naturskola som skulle komma till skolorna istället. Men 
detta var så klart bara dimridåer och någon alternativ lösning kom aldrig till. 
Vid de kontakter som vi i Vänsterpartiet hade med Naturskolan förra året, direkt efter 
alliansens beslut, visade att besöken från skolorna inte minskat. I beslutsunderlaget till den 
här motionen så anges att ”bara” 14% av eleverna besökt naturskolan. Jo, det stämmer, dvs 
per år. Men det betyder i praktiken att i genomsnitt så har alla elever besökt naturskolan 
mer än en gång under skoltiden. 
Klimat och miljö engagerar väldigt många unga idag. Det är inte så konstigt då det faktiskt 
handlar om förutsättningarna för att den unga generationens framtid. Vi vet att vi behöver 
minska utsläppen av koldioxid, så att Parisavtalets mål om max 2 graders, helst 1,5 graders, 
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temperaturökning blir möjligt att uppnå. Att lägga ner Naturskolan nu, när kunskap om 
klimat och miljö är central för att kunna lösa utmaningarna för att klara av de negativa 
effekterna av klimatförändringarna, det är mycket dålig timing.  
Eleverna i Nacka behöver mer kunskap om hur vi kan utveckla alternativa levnadssätt som 
behövs för att klara utsläppsmålen. Mer kunskap om hur koldioxidutsläppen kan minska 
med stöd av ny teknik, mer kunskap om behovet av att värna den biologiska mångfalden. 
Att förstå och lära ut sambanden mellan vad människor gör och hur naturen kan påverkas 
av det är centralt för våra skolbarn nu och i framtiden. 
Att då låtsas som om skolan och eleverna är ointresserade av Naturskolan och att 
ekonomin inte räcker till, det är inte trovärdigt. Beslutet göms i att det inte finns budget för 
att driva naturskolan och att Nackas styrmodell med checkbelopp tvingar fram 
nedläggningen, som om det inte är ett politiskt beslut, att inte budgetera för Naturskolan. 
Det har varit neddragningar, så kallade effektiviseringar, i ett stort antal år när Nackas 
skolors budget har urholkats på grund av utebliven kompensation för pris och 
löneökningar vilket går ut över eleverna undervisning.  
Tyvärr har den långa behandlingstiden för motionerna gjort att två av de tre motionerna 
om Naturskolan som behandlats vid detta kommunfullmäktigemöte blivit inaktuella. Men 
vi anser att behovet av en Naturskola i Nacka fortfarande är aktuellt. Det har vi även 
markerat genom att i Vänsterpartiets budgetförslag för 2021 ha med resurser för och krav 
på återstart av Naturskolan.” 
 
- - - - - 
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§ 309 KFKS 2020/327 

Motion – Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet 
i Velamsund 
Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att fortsätta driva Naturskolan i 
Velamsund. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna från Miljöpartiet inkommit med en motion 
om att låta Naturskolan fortsätta sin verksamhet i Velamsund. I motionen föreslås att 
Naturskolan får fortsätta med sin verksamhet i Velamsund samt att Naturskolan ska drivas 
inom ramen för Välfärd samhällsservice. 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkom att intresset var mycket lågt 
bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan var låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodosågs i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
Välfärd samhällsservice bedömer att produktionsområdet inte har bättre förutsättningar än 
Välfärd skola att kunna driva en naturskola med budget i balans. Ett uppdrag att driva 
naturskolan skulle därmed innebära en förlustaffår som då skulle behöva finansieras av 
andra verksamheter inom produktionsområdet. 
 
Naturskolan avvecklades 31 juli 2020. 
 
Den sammantagna bedömningen är att det varken fanns kapacitet eller incitament att driva 
Naturskolan vidare. Motionens förslag bör mot bakgrund av detta avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 247 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice, daterad den 21 augusti 
2020 
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Bilaga 1 Motion - Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet i Velamsund (MP) 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det viktigt att alla elever har tillgång till en högklassig undervisning om natur, miljö och 
klimat. Det fordrar att varje skola har välutbildade lärare och genomtänkt upplägg för hur 
denna undervisning ska gå till. Skolorna sköter i huvudsak denna undervisning ”in house” 
men några nyttjar även naturskolan i Velamsund. Då efterfrågan är tämligen begränsad 
(111 besöksgrupper från 20 procent av skolorna och förskolorna under 2019) så beslutade 
kommunstyrelsen i januari att lägga ned verksamheten. Samtidigt gav vi ett uppdrag att 
utreda efterfrågan för en mobil naturskola, som skulle kunna åka runt till skolorna. Inte 
heller detta har visat särskilt stort intresse från skolorna, vilket vi bara kan beklaga. Vår 
styrmodell bygger på att skolorna själva förfogar över de resurser som finns tillgängliga för 
skolan och prioriterar hur pengarna används bäst för att man ska nå så goda resultat som 
möjligt. Vi är övertygade om att vi på detta sätt får mest värde för skattepengarna, betydligt 
mer än om vi skulle övergå till en styrmodell som bygger på centralplanering och politiskt 
detaljstyre.” 
 
Carl-Magnus Grenninger lät anteckna följande till protokollet för  
Socialdemokraterna. 
”Många kommuner som satsar på ekologi och hållbarhet har skolbesök hos sin Naturskola 
på schemat. I Nacka har det istället varit avgiftsbelagt för de kommunala skolorna att ordna 
besök till Naturskolan. Trots det besökte 2600 barn från Nackas förskolor, skolor och 
gymnasium Naturskolan årligen. I praktiken innebar det att i stort sett alla elever i Nackas 
skolor minst en gång under sin skoltid besökte Naturskolan. Det är en kvalitetsstämpel. Få 
andra verksamheter som skolorna frivilligt kan välja att besök och betala avgift för lockar så 
stor andel av eleverna. Detta särskilt med tanke på konkurrensen ifrån Stockholms statliga 
museum som ligger inom samma restid för de flesta av Nackas skolor och är avgiftsfria för 
barn och ungdomar. 
Klimatfrågorna är vår tids största utmaning och vår samverkan med naturen är en viktig del 
av det. Naturskolan kan fungera som en viktig del att i att utveckla utomhusverksamhet för 
lärare och skolor. Det är också ett led av Sveriges arbete med Agenda 2030. 
Nedmonteringen av denna välfungerande verksamhet var oansvarigt och skadligt för 
Nacka. Därför vill vi se att en än bättre Naturskola startas.” 
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Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det var fel att lägga ner Naturskolan. Vi reserverade oss emot det 
beslutet i januari 2020. Vi hade gärna sett att man tagit tillvara på denna fungerande 
verksamhet på ett bättre sätt och utvecklat verksamheten istället för att avveckla den. Den 
verksamhet de bedrev var väldigt uppskattad av skolor och förskolor i kommunen men 
även utanför kommunen och utanför Sveriges gränser. Vi tycker också det är oerhört 
tråkigt att denna motion inte hann behandlas innan nedläggningen var genomförd.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Idag är det viktigare än någonsin att alla förstår hur människan påverkar klimat och miljö 
och varför ett hållbart samhälle är så viktigt. Jordens medeltemperatur stiger, den biologiska 
mångfalden utarmas och om vi ska undvika en katastrof måste vi ändra vår livsstil och 
skapa ett mer hållbart samhälle. Idag behövs Naturskolan mer än någonsin.  Ändå har 
Allianspartierna valt att lägga ner skolan efter 30 år i kommunen.  
Naturskolans verksamhet består till största delen av att ta emot barn- och ungdomsgrupper 
för olika teman kring natur, miljö, klimat och hållbar utveckling. Naturskolan arrangerar 
även fortbildningar för pedagoger samt deltar i olika projekt med andra aktörer i 
kommunen. Välfärd skola har under flera års tid haft stora utmaningar med att få sin 
budget i balans. Vid framtagandet av en ekonomisk åtgärdsplan kom Välfärd skola fram till 
att Naturskolan inte bör bedrivas inom ramen för Välfärd skolas uppdrag. Miljöpartiet vill 
att Naturskolan startas upp igen men läggs under Välfärd samhällsservice istället, som även 
har hand om biblioteken, kultur- och musikskolan m.m. Om Naturskolan läggs här blir det 
ingen belastning för den kommunala skolans budget, samtidigt som både kommunala och 
privata skolor kan utnyttja Naturskolan på lika villkor. Miljöpartiet vill starta upp 
Naturskolans verksamhet på nytt och avsatte även pengar till detta i vår skuggbudget 
2021.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Alliansmajoriteten valde att för ett år sedan lägga ner Nackas naturskola, detta mot en enig 
opposition. Argumenten har varit dels ekonomiska men också att skolorna inte har använt 
sig av naturskolan så att den därmed spelat ut sin roll. För att blidka kritikerna så pratade 
man om inrättandet av en mobil naturskola som skulle komma till skolorna istället. Men 
detta var så klart bara dimridåer och någon alternativ lösning kom aldrig till. 
Vid de kontakter som vi i Vänsterpartiet hade med Naturskolan förra året, direkt efter 
alliansens beslut, visade att besöken från skolorna inte minskat. I beslutsunderlaget till den 
här motionen så anges att ”bara” 14% av eleverna besökt naturskolan. Jo, det stämmer, dvs 
per år. Men det betyder i praktiken att i genomsnitt så har alla elever besökt naturskolan 
mer än en gång under skoltiden. 
Klimat och miljö engagerar väldigt många unga idag. Det är inte så konstigt då det faktiskt 
handlar om förutsättningarna för att den unga generationens framtid. Vi vet att vi behöver 
minska utsläppen av koldioxid, så att Parisavtalets mål om max 2 graders, helst 1,5 graders, 
temperaturökning blir möjligt att uppnå. Att lägga ner Naturskolan nu, när kunskap om 
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klimat och miljö är central för att kunna lösa utmaningarna för att klara av de negativa 
effekterna av klimatförändringarna, det är mycket dålig timing.  
Eleverna i Nacka behöver mer kunskap om hur vi kan utveckla alternativa levnadssätt som 
behövs för att klara utsläppsmålen. Mer kunskap om hur koldioxidutsläppen kan minska 
med stöd av ny teknik, mer kunskap om behovet av att värna den biologiska mångfalden. 
Att förstå och lära ut sambanden mellan vad människor gör och hur naturen kan påverkas 
av det är centralt för våra skolbarn nu och i framtiden. 
Att då låtsas som om skolan och eleverna är ointresserade av Naturskolan och att 
ekonomin inte räcker till, det är inte trovärdigt. Beslutet göms i att det inte finns budget för 
att driva naturskolan och att Nackas styrmodell med checkbelopp tvingar fram 
nedläggningen, som om det inte är ett politiskt beslut, att inte budgetera för Naturskolan. 
Det har varit neddragningar, så kallade effektiviseringar, i ett stort antal år när Nackas 
skolors budget har urholkats på grund av utebliven kompensation för pris och 
löneökningar vilket går ut över eleverna undervisning.  
Tyvärr har den långa behandlingstiden för motionerna gjort att två av de tre motionerna 
om Naturskolan som behandlats vid detta kommunfullmäktigemöte blivit inaktuella. Men 
vi anser att behovet av en Naturskola i Nacka fortfarande är aktuellt. Det har vi även 
markerat genom att i Vänsterpartiets budgetförslag för 2021 ha med resurser för och krav 
på återstart av Naturskolan.” 
 
- - - - -  
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§ 310 KFKS 2020/94 7 

Motion – Nackas Naturskola 2.0 
Motion den 12 oktober 2020 av Lina Olsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att starta upp Naturskolan igen. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. Mot bakgrund av detta beslut 
har motionärerna inkommit med en motion om att igen starta upp Naturskolans 
verksamhet. I motionen föreslås även att Naturskolan ska ett utökat mandat att undervisa 
elever i klimatfrågan, att verksamheten ska vara kostnadsfri för skolorna samt att kostnaden 
och om lokalisering för verksamheten ska utredas. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. I utredning 
av en motion med förslag om att Naturskolan ska drivas av Välfärd samhällsservice har 
verksamheten sett över möjligheten för ett övertagande eller partnerskap. Bedömningen 
från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte har möjlighet att utveckla och 
driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi utifrån rådande förutsättningar. Den 
sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller incitament att 
driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 30 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 14 januari 2021 
Bilaga Motion - Nackas Naturskola 2.0 (NL) 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Liskulla Zayane (MP), Esa Örmä (SD), 
Lina Olsson (NL) och Carl-Magnus Grenninger (S), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot förslaget att bifalla motionen och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla motionen.”  
 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 28 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 

Reservationer 
Carl-Magnus Grenninger reserverade sig för Socialdemokraterna och angav 
följande. 
”Många kommuner som satsar på ekologi och hållbarhet har skolbesök hos sin Naturskola 
på schemat. I Nacka har det istället varit avgiftsbelagt för de kommunala skolorna att ordna 
besök till Naturskolan. Trots det besökte 2600 barn från Nackas förskolor, skolor och 
gymnasium Naturskolan årligen. I praktiken innebar det att i stort sett alla elever i Nackas 
skolor minst en gång under sin skoltid besökte Naturskolan. Det är en kvalitetsstämpel. Få 
andra verksamheter som skolorna frivilligt kan välja att besök och betala avgift för lockar så 
stor andel av eleverna. Detta särskilt med tanke på konkurrensen ifrån Stockholms statliga 
museum som ligger inom samma restid för de flesta av Nackas skolor och är avgiftsfria för 
barn och ungdomar. 
Klimatfrågorna är vår tids största utmaning och vår samverkan med naturen är en viktig del 
av det. Naturskolan kan fungera som en viktig del att i att utveckla utomhusverksamhet för 
lärare och skolor. Det är också ett led av Sveriges arbete med Agenda 2030. 
Nedmonteringen av denna välfungerande verksamhet var oansvarigt och skadligt för 
Nacka. Därför vill vi se att en än bättre Naturskola startas.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Det var helt fel att 2020 lägga ned Nacka Naturskola med verksamhetslokaler i 
Velamsunds naturreservat, när natur, klimat-och miljöfrågorna behöver lyftas mer än 
någonsin. Nackalistans röstade emot och reserverade oss emot nedläggningsbeslutet 2020. 
Vi vill nu att verksamheten ska återstarta – med ett utökat mandat att undervisa i natur, 
miljö och klimatfrågor för hela grundskolan. Dessutom kostnadsfritt för skolorna. 
Vad kan en Naturskola vara bra för? För de många barn, ungdomar och pedagoger som 
dels behöver komma ut i naturen på ett väl valt ställe, dels behöver fylla på sina praktiska 
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och teoretiska kunskaper om naturen. Att förstå vad som påverkar vårt klimat, hur den 
ekologiska balansen kan upprätthållas och hur vi alla kan bidra till en mer hållbar värld är 
frågor som nu är mer aktuella än de någonsin varit. Därför vill vi att kommunen startar upp 
och driver den uppskattade Naturskoleverksamheten men i en annan form än tidigare. I 
samband med att motionen kom upp så frågade Nackalistan flera seriösa företag med 
intresse för miljöfrågor om de skulle vara intresserade av att bidra ekonomiskt till 
finansiering av verksamheten och fick mycket positiva svar. Ingen av företagen hade 
tidigare fått frågan från kommunen och tyckte det var konstigt. Vi kastar gärna över denna 
boll till kommunen och ser om det utifrån det perspektivet kunde startas en 
projektverksamhet med denna motion som bakgrund. Det kan väl inte vara så att man har 
stängt dörren helt för en sådan verksamhet och låter prestige gå före miljöperspektiv?” 
 
Rolf Wasteson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Alliansmajoriteten valde att för ett år sedan lägga ner Nackas naturskola, detta mot en enig 
opposition. Argumenten har varit dels ekonomiska men också att skolorna inte har använt 
sig av naturskolan så att den därmed spelat ut sin roll. För att blidka kritikerna så pratade 
man om inrättandet av en mobil naturskola som skulle komma till skolorna istället. Men 
detta var så klart bara dimridåer och någon alternativ lösning kom aldrig till. 
Vid de kontakter som vi i Vänsterpartiet hade med Naturskolan förra året, direkt efter 
alliansens beslut, visade att besöken från skolorna inte minskat. I beslutsunderlaget till den 
här motionen så anges att ”bara” 14% av eleverna besökt naturskolan. Jo, det stämmer, dvs 
per år. Men det betyder i praktiken att i genomsnitt så har alla elever besökt naturskolan 
mer än en gång under skoltiden. 
Klimat och miljö engagerar väldigt många unga idag. Det är inte så konstigt då det faktiskt 
handlar om förutsättningarna för att den unga generationens framtid. Vi vet att vi behöver 
minska utsläppen av koldioxid, så att Parisavtalets mål om max 2 graders, helst 1,5 graders, 
temperaturökning blir möjligt att uppnå. Att lägga ner Naturskolan nu, när kunskap om 
klimat och miljö är central för att kunna lösa utmaningarna för att klara av de negativa 
effekterna av klimatförändringarna, det är mycket dålig timing.  
Eleverna i Nacka behöver mer kunskap om hur vi kan utveckla alternativa levnadssätt som 
behövs för att klara utsläppsmålen. Mer kunskap om hur koldioxidutsläppen kan minska 
med stöd av ny teknik, mer kunskap om behovet av att värna den biologiska mångfalden. 
Att förstå och lära ut sambanden mellan vad människor gör och hur naturen kan påverkas 
av det är centralt för våra skolbarn nu och i framtiden. 
Att då låtsas som om skolan och eleverna är ointresserade av Naturskolan och att 
ekonomin inte räcker till, det är inte trovärdigt. Beslutet göms i att det inte finns budget för 
att driva naturskolan och att Nackas styrmodell med checkbelopp tvingar fram 
nedläggningen, som om det inte är ett politiskt beslut, att inte budgetera för Naturskolan. 
Det har varit neddragningar, så kallade effektiviseringar, i ett stort antal år när Nackas 
skolors budget har urholkats på grund av utebliven kompensation för pris och 
löneökningar vilket går ut över eleverna undervisning.  
Tyvärr har den långa behandlingstiden för motionerna gjort att två av de tre motionerna 
om Naturskolan som behandlats vid detta kommunfullmäktigemöte blivit inaktuella. Men 
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vi anser att behovet av en Naturskola i Nacka fortfarande är aktuellt. Det har vi även 
markerat genom att i Vänsterpartiets budgetförslag för 2021 ha med resurser för och krav 
på återstart av Naturskolan.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det viktigt att alla elever har tillgång till en högklassig undervisning om natur, miljö och 
klimat. Det fordrar att varje skola har välutbildade lärare och genomtänkt upplägg för hur 
denna undervisning ska gå till. Skolorna sköter i huvudsak denna undervisning ”in house” 
men några nyttjar även naturskolan i Velamsund. Då efterfrågan är tämligen begränsad 
(111 besöksgrupper från 20 procent av skolorna och förskolorna under 2019) så beslutade 
kommunstyrelsen i januari att lägga ned verksamheten. Samtidigt gav vi ett uppdrag att 
utreda efterfrågan för en mobil naturskola, som skulle kunna åka runt till skolorna. Inte 
heller detta har visat särskilt stort intresse från skolorna, vilket vi bara kan beklaga. Vår 
styrmodell bygger på att skolorna själva förfogar över de resurser som finns tillgängliga för 
skolan och prioriterar hur pengarna används bäst för att man ska nå så goda resultat som 
möjligt. Vi är övertygade om att vi på detta sätt får mest värde för skattepengarna, betydligt 
mer än om vi skulle övergå till en styrmodell som bygger på centralplanering och politiskt 
detaljstyre.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraternas inställning till Naturskolan är välkänd: den var ett förnämligt 
instrument, med internationellt erkännande, för att belysa miljöfrågor såväl genom egen 
forskning som genom att bevara, samla och förklara information om miljö. En annan 
mycket svårersättlig fördel med Naturskolan var dess förmåga att disseminera sin kunskap 
om miljö till ett brett kollektiv av miljöintresserade, inte minst skolelever. 
Under tiden som har varit sedan dessa motioners inlämnande har dessvärre 
kapitalförstöringen, kompetensförstöringen och resursförstöringen som hotade inför 
nedläggningen av Naturskolan blivit verklighet. Det ställer krav på nya förhållningssätt.  
Sverigedemokraterna vill återskapa Naturskolan som forsknings- och kunskapscentrum på 
miljöområdet, och med samma roll som folkbildare med uppdrag att skapa, bevara och 
sprida miljöinformation. Alla skolelever i Nacka bör få minst ett besök på Naturskolan 
inom ramen för sin skolgång. Det hindrar inte kompletterande mobila lösningar för 
miljöundervisning, men sådana lösningar bottnar inte om inte en rejäl samlad 
kompetensbas finns, och det gör det inte med mindre än att en sammanhållen verksamhet 
som Naturskolan finns tillgänglig med säkrad finansiering. 
En av nackdelarna med den gamla Naturskolan var att det var besvärligt att ta sig till själva 
institutionen med kollektivtrafik. Den nackdelen bör kunna hävas genom att den nya 
Naturskolan placeras i ett av Nackas naturområden – men med högst fem minuters 
promenadavstånd från kollektivtrafikhållplats.” 
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Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Idag är det viktigare än någonsin att alla förstår hur människan påverkar klimat och miljö 
och varför ett hållbart samhälle är så viktigt. Jordens medeltemperatur stiger, den biologiska 
mångfalden utarmas och om vi ska undvika en katastrof måste vi ändra vår livsstil och 
skapa ett mer hållbart samhälle. Idag behövs Naturskolan mer än någonsin.  Ändå har 
Allianspartierna valt att lägga ner skolan efter 30 år i kommunen.  
Naturskolans verksamhet består till största delen av att ta emot barn- och ungdomsgrupper 
för olika teman kring natur, miljö, klimat och hållbar utveckling. Naturskolan arrangerar 
även fortbildningar för pedagoger samt deltar i olika projekt med andra aktörer i 
kommunen. Välfärd skola har under flera års tid haft stora utmaningar med att få sin 
budget i balans. Vid framtagandet av en ekonomisk åtgärdsplan kom Välfärd skola fram till 
att Naturskolan inte bör bedrivas inom ramen för Välfärd skolas uppdrag. Miljöpartiet vill 
att Naturskolan startas upp igen men läggs under Välfärd samhällsservice istället, som även 
har hand om biblioteken, kultur- och musikskolan m.m. Om Naturskolan läggs här blir det 
ingen belastning för den kommunala skolans budget, samtidigt som både kommunala och 
privata skolor kan utnyttja Naturskolan på lika villkor. Miljöpartiet vill starta upp 
Naturskolans verksamhet på nytt och avsatte även pengar till detta i vår skuggbudget 
2021.” 
 
- - - - - 
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§ 311 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 7 oktober 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att ett program för miljö- och klimatambitioner i 
stadsutvecklingen antogs av kommunfullmäktige 2019-06-17 och att det där framgår att 
naturmiljöer ska "vårdas så att de behåller och utvecklar sin ursprunglighet och artrikedom 
samt att den gröna infrastrukturen och arters möjlighet till spridning bevaras och 
utvecklas". Arbetet med pollinering ingår i kommunens samlade arbete med biologisk 
mångfald och det gäller såväl skötsel av naturmark som vid nyplantering av träd, buskar 
och andra växter. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en pollineringsplan för Västra Sicklaön. 
Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020 (Dnr NTN 
2019 /231). Natur- och trafiknämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förslaget i motionen och uppdra åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och 
budget för 2021 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en 
pollineringsplan. 
 
I utredningen av ärendet betonas vikten av att beakta frågan om pollinerande insekter, men 
att frågan om pollinering bör ses i ett helhetsperspektiv tillsammans med andra underlag 
inom arbetet med biologisk mångfald. Det finns mål om biologisk mångfald i flera av 
kommunens styrdokument, och ur ett ekonomiskt perspektiv är det viktigt att göra en 
avvägning av att använda befintliga verktyg gentemot att ta fram nya underlag. De 
befintliga verktyg som finns ska användas för att styra mot de mål som kommunen 
fastställt i miljöprogrammet. Sammantaget föreslås därför att kommunfullmäktige noterar 
att arbetet med pollinering ingår i kommunens samlade arbete med biologisk mångfald och 
att natur- och trafiknämnden i arbetet med mål och budget för 2021 kommer att göra en 
samlad avvägning av vilka av nämndens åtgärder som ska prioriteras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 209 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020, § 6 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, beslutsunderlag till natur- och trafiknämnden den 28 januari 
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2020 
Bilaga 3 Motion -Pollineringsplan för Västra Sicklaön (MP) 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Lena Linnerborg (L) och Hans Peters (C), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Lina Rasmussen (V), 
Lina Olsson (NL) och Khashayar Farmanbar (S), att kommunfullmäktige bifaller förslaget i 
motionen och uppdrar åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och budget för 
2022 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en pollineringsplan. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Sidney Holms förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 23 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 

Reservationer 
Lisskulla Zayane reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”Allt fler oroas över att bin m.fl. pollinerande insekter blir allt färre. Med sin pollinering 
säkrar de att såväl odlade som vilda växter kommer åter år efter år. Det ger en viss 
tillförsikt att NTN instämmer i detta och vill göra det som föreslås i Miljöpartiets motion 
för att ge både pollinerande insekter och alla slags växter bättre möjligheter att överleva. 
Kommunens tjänstepersoner som satt sig in i och utrett motionen tycker att den är 
angelägen. Förslaget var därför att Natur- och trafiknämnden skulle rekommendera 
kommunfullmäktige att bifalla motionen, vilket också en enig nämnd gjorde. När ärendet 
sedan kom upp i Kommunstyrelsen hade de styrande allianspolitiker som först ville bifalla 
motionen kommit på sämre tankar och svängt i frågan. Där föreslog samma politiker ett 
avslag! Miljöpartiet hoppas att man inte är sämre än att man kan ändra sig igen. Pollinering 
är en viktig ekosystemtjänst och utöver klimatförändringen är utarmningen av den 
biologiska mångfalden ett av de största hoten mänskligheten står inför. Eftersom 
pollinerande insekter minskar både i Nacka, Sverige och globalt är det viktigt att vi har en 
plan för hur vi ger pollinatörer så bra förutsättning som möjligt när vi förtätar och bygger 
stad. Utan plan är det lätt hänt att pollinatörer glöms bort eller får stå tillbaka för andra 
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intressen. Albert Einstein lär ha sagt, ’Om alla bin dör ut, är mänskligheten utplånad inom fyra 
år.’” 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”2020-01-28 beslutade en enig natur- och trafiknämnden (NTN), efter bifallsyrkanden från 
C och M, att bifalla Miljöpartiets motion i enlighet med tjänstemännens rekommendation:  
”Enheten för drift – offentlig utemiljön ser positivt på framtagande av en pollineringsplan eftersom 
pollinering är en viktig ekosystemtjänst och pollinerande insekter har minskat både i Sverige och globalt. 
Enheten föreslår att pollineringsplanen genomförs i två delar med en kartläggning över det befintliga läget 
samt en åtgärdsdel med förslag på utformning av planteringar, skötsel av kant- och brynzoner, öppna 
marker, spridningsstråk etc. Enheten föreslår vidare att planen tas fram under 2021 samt att natur- och 
trafiknämnden tar fram kostnads- och ambitionsnivåer för pollineringsplanen inom arbetet med mål och 
budget för 2021.” 
Varför ändrar allianspolitiker i kommunstyrelsen och kommunfullmäktige detta beslut, när 
politiker från alla partier var överens i nämnden? Varför detaljstyr man från 
kommunstyrelsens sida i stället för att låta facknämnden NTN med kunniga tjänstemän 
och politiker hantera denna fråga? Varför motsätta sig att arbetet med pollineringsplanen 
startas? Varför riskera att förlora 50% medfinansiering av pollineringsplanen genom 
statsbidrag på 200 000 kronor? Dessa frågor har inte fått några godtagbara svar, varför 
Nackalistan står kvar i vårt ställningstagande från januari 2020 att bifalla motionen.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet tycker att majoriteten gör ett misstag att ändra sig efter natur- och 
trafiknämndens sammanträde som biföll motionen. Genom att göra en plan så säkerställer 
man att åtgärderna man är tillräckliga, vilket är bättre än att få en muntlig exemplifiering av 
åtgärder på ett fullmäktigesammanträde.” 
 
- - - - - 
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§ 312 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
 
- - - - - 
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§ 313 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 314 KFKS 2020/329 

Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum 
Motion den 20 april 2020 av Mikael Carlsson och YuSie Rundkvist Chou (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen garanterar Fisksätra Folkets Hus 
lokaler motsvarande minst de gamla lokalerna i skolan, förhandlar med Stena om att ge 
plats för dessa lokaler i Fisksätra centrum samt tar initiativ till och stödjer en projektering 
av lokalerna i samarbete med föreningen, biblioteket, Stena m.fl. Ärendet har beretts 
tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden den 20 
oktober 2020. Kulturnämnden hyrde tidigare kulturhuslokaler i en del av byggnaden på 
fastigheten Nacka Erstavik 26:248 (Fisksätraskolan). I september 2019 överlät Nacka 
kommun fastigheten och kulturhuslokalerna flyttade till tillfälliga lokaler i anslutning till 
Fisksätra Centrum i juni 2020. I samband med överlåtelsen kom kommunen och Stena 
Fastigheter överens om att initiera ett arbete gällande kommunens långsiktiga behov av 
kulturhus i Fisksätra. Dessa diskussioner påbörjades under våren 2020 och pågår alltjämt. 
Målet med arbetet är att skapa ändamålsenliga lokaler för en bred kulturverksamhet där 
lokalerna ska vara verksamhetsanpassade och kunna samnyttjas effektivt och bokas av en 
mångfald aktörer som vill bedriva kulturverksamhet i Fisksätra. Mot bakgrund av ovan 
föreslås att kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen, och att motionen med detta är färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 308 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 2 november 2020 
Bilaga 1 Motion - Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 56 
 
- - - - - 
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§ 315 KFKS 2020/560 

Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen 
Motion den 15 juni 2020 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna pekar på att Nacka kommun har infört en modell med flera privata aktörer 
som levererar välfärdstjänster, och att kommunen i och med detta har försökt reglera bort 
sitt ansvar för att verksamheten bedrivs med rimliga förutsättningar. Motionärerna menar 
att det inte finns några krav gällande personalens villkor i avtalen med kommunen, och att 
det inte finns några riktlinjer om att fullfölja utbetalningar som ställts in till följd av 
pandemin. Motionärerna vill därför att kommunens kulturavtal ska förstärkas med en 
krisklausul som säkerställer ett ansvarsfullt agerande mellan kommunen och 
kulturaktörerna. Vidare vill motionärerna att kommunens avtal med externa aktörer 
förutsätter bra villkor för de som anlitas i verksamheterna. 
 
I avtalen med driftsaktörerna inom kulturnämndens ansvarsområde regleras 
arbetsmiljöansvaret. Lagar, kommunala beslut och riktlinjer ska efterlevas och avvikelser 
som påverkar verksamheten ska snarast meddelas till kommunen. Enligt avtal förbinder sig 
leverantörerna att förebygga skador och tillbud som kan drabba personal. Leverantörerna 
förbinder sig även att ha erforderliga försäkringar för sin verksamhet. Kulturnämndens 
bedömning är att ovan regleringar i avtalen ger förutsättningar för bra arbetsvillkor. 
 
Det är svårt att definiera och avtala om kriser, därför bör man inte på förhand definiera vad 
som utgör en kris, utan snarare hänvisa till oförutsedda händelser som medför att endera 
parten inte har möjlighet att uppfylla avtalet med rimliga medel och resurser. Det vanliga är 
därför att man avtalar om "force majeure", det vill säga oförutsedda och extraordinära 
händelser som inverkar på möjligheterna att uppfylla ett avtal. I nämndens driftsavtal som 
upphandlats avtalas om "force majeure", vilket bedöms tillräckligt i händelse av kris. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 310 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 55 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 6 oktober 2020 
Bilaga Motion - Inför krisklausuler i kulturavtalen (S) 
 
- - - -  
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§ 316 KFKS 2020/198 

Motion – Förvalta Danvikens hospital och utred 
möjligheten att skapa ett kulturcentrum 
Motion den 2 mars 2020 av Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ser till att Danvikens hospital förvaltas så att 
byggnadens kulturhistoriska värde bevaras, utreder möjligheterna att köpa hospital-
byggnaden samt utreder möjligheterna till ett kulturcentrum i Danvikens hospital. Ärendet 
har beretts tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden 
den 20 oktober 2020. 
 
Danvikens hospital ägs sedan 2018 av Aspect Hospitality 2016:1 AB. Byggnaden är klassad 
som byggnadsminne sedan 2016 och är i stort behov av renovering. Ett flertal 
förelägganden gällande bristande underhållsåtgärder har utfärdats av såväl länsstyrelsen 
som Nacka kommun. Tidigare fastighetsägare försattes i konkurs våren och vid en auktion 
i september 2020 köptes fastigheten av företaget Gullringsbo Egendomar. Den nya ägaren 
har uttalat att restaurering, planering, uthyrning och förvaltning av fastigheten kommer att 
genomföras. Föreläggandena kommer att flyttas över till nya ägare. Beaktande av 
byggnadens kulturhistoriska värde sker därmed. Investeringstakten i kommunala 
välfärdsfastigheter såsom till exempel skola och förskola förväntas vara fortsatt hög 
samtidigt som de ekonomiska förutsättningarna är begränsade. Enskilda satsningar som 
inte inrymmer kommunala verksamheter är därmed inte möjligt. Det är heller inte 
kommunens uppgift att investera i fastigheter som inte ska inrymma kommunala 
verksamheter. Med anledning av ovanstående bör inte fortsätta utreda möjligheten till ett 
köp av hospitalbyggnaden. Ytterligare nyetableringar av kulturcentra i kommunen och i 
Sicklaområdet bedöms inte kunna prioriteras då nya projekt, som bedöms kunna svara upp 
mot behovet av nya kulturcentrum i kommunen, redan är planerade. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 311 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, den 13 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion från Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 53 
 
- - - - - 
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§ 317 KFKS 2019/ I 064 

Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 18 november 2019 av Khashayar Farmanbar mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utöka vistelsetiden på förskola och 
fritidshem för barn till de fritidspolitiker som är föräldralediga eftersom det skulle innebära 
att kommuninvånare inte behandlas likvärdigt. Kommunfullmäktige noterar även att det 
med gällande regelverk redan finns möjligheter att förlägga barns vistelsetid i förskola och 
fritidshem med hänsyn till olika behov samt att det därutöver erbjuds möjlighet att få 
ersättning för barntillsyn. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället 
för barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och 
fritidshem för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen. Om 
föräldralediga politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag 
inom politiken likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med 
skollagen. Det är också tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än 
andra förtroendeuppdrag och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar 
medborgare likvärdigt. Det finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga 
barns vistelsetid i förskola och fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har 
politiska möten på dagtid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 214 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 13 maj 2020, § 27 
Bilaga 2 Motionen 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L)yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot förslaget att bifalla motionen och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet tycker att majoriteten gör en felaktig bedömning när man avslår motionen. 
Motionen är tydlig med att man avser den tid en politiker är arvoderad för att sköta sina 
uppdrag i kommunens parlamentariska system. Att hänvisa till att man har rätt till 
barnpassning tider man måste tjänstgöra på möten inom kommunen är ju dessutom väldigt 
dåligt använda skattepengar och personers tid eftersom det skulle vara mindre tidskrävande 
och billigare att bara betrakta detta som förvärvsarbete i syfte att ge dem rätt till 
barnomsorg som alla andra förvärvsarbetande föräldrar.” 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna bifaller kommunstyrelsens förslag att avslå denna motion, och vill 
samtidigt sätta den i ett större sammanhang: en priviligierad politikerklass växer allt mer 
fram i Sverige, ofta med förmåner och villkor som är dåligt förankrade i den allmänna 
uppfattningen om rättvisa. Socialdemokraterna både leder och driver denna utveckling 
genom sitt omfattande maktinnehav. Det finns anledning att politiskt motverka att denna 
politikerklass frigör sig allt mer från de många medborgarnas verklighet, och i stället hålla 
kvar sambandet mellan styrande och styrda även på vardagsplanet.” 
 
- - - - - 
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§ 318 KFKS 2019/1173 

Motion – Policy för demokratiska samtal 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en policy för att belysa de grunder som 
rektorer kan luta sig mot för att neka eller bevilja besök av utomstående som inte anses dela 
värdegrunden hos skolan samt motsvarande policy för besök hos andra kommunala 
arbetsplatser. 
 
Enligt de lagregler och grunder för urval som finns idag kan en skola inte avgränsa en 
inbjudan till politiska partier på grund av vissa partiers åsikter skulle strida mot skolans 
värdegrund. Detta även med utgångspunkt i den grundlagsskyddade yttrandefriheten och 
objektivitetsprincipen. Det har inte framkommit annat än att Välfärd skolas rektorer anser 
att de redan idag har lagstöd och riktlinjer som ger stöd i deras beslut när det gäller att ta 
emot eller neka besökare. Vad gäller studiebesök hos andra kommunala arbetsplatser 
bedömer stadsledningskontoret att detta inte har upplevts som ett problem i 
verksamheterna och det bedöms därför inte föreligga något behov en policy. Det är upp till 
respektive chef att bedöma om och när ett studiebesök är lämpligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 305 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 oktober 
2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 
september 2020, § 52, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motion - Policy för demokratiska samtal (S) 
 
- - - - - 
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§ 319 KFKS 2019/829 

Motion – Föreningarnas värdegrund 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska avkräva alla bidragssökande föreningar en skriftlig 
förhandsförsäkran om att föreningen utan förbehåll bejakar och tillstyrker artiklar 9 och 10 
av Europakonventionen för mänskliga rättigheter. I motionen föreslås även att alla 
bidragssökande föreningar som hyr ut lokaler lämnar en skriftlig förhandsförsäkran om att 
föreningen avser att medge uthyrning till alla politiska partier med representation i Nacka 
kommunfullmäktige och/ eller riksdagen, utan åtskillnad relativt andra hyresgäster. 
 
Ärendet är berett i kulturnämnden och fritidsnämnden som båda föreslår att motionen 
avslås bland annat mot bakgrund att Europakonventionen är inkorporerad i svensk lag 
varför föreningar har att följa denna lag liksom andra lagar i Sverige, samt mot att 
kommunen ej har rådighet över föreningars egna lokaler. 
 
Stadsledningskontoret kan konstatera att föreningarna redan idag behöver följa 
Europakonventionen och att riktlinjerna för lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger 
uthyrning till politiska partier i mån av plats. Att däremot avkräva bidragssökande 
föreningar som hyr ut lokaler en försäkran om att hyra ut till just politiska partier bedöms 
som alltför långtgående, då det inte är en kommunal angelägenhet att styra hur föreningar 
hyr ut sina egenägda lokaler. Däremot kan det konstateras att föreningar och kulturhus som 
har kommunala upplåtelseavtal ska hyra ut lokaler till politiska partier. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår därför stadsledningskontoret att kommunfullmäktige noterar att det är 
möjligt för politiska partier att hyra lokal av de föreningar och kulturhus som har 
kommunala upplåtelseavtal. I övrigt föreslås att kommunfullmäktige avslår förslaget om att 
kommunen ska villkora beviljandet av föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr 
ut sina egna lokaler ska vara skyldiga att hyra ut till politiska partier. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 303 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 
november 2020 
Bilaga 1  Motion - Föreningarnas värdegrund (SD) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 25 



 
72 (104) 

 24 maj 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 3  Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020 § 27 
 
- - - - - 
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§ 320 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 321 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1  Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 

36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 322 KFKS 2020/197 

Motion – Inför rättighet för barn att träffa 
myndighetsperson utan vårdnadshavare 
Motion den 2 mars 2020 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill stärka barns möjligheter till delaktighet vid socialtjänstens insatser genom 
att införa en rättighetsgaranti, som innebär att alla barn ska ha rätt att träffa en 
myndighetsperson utan vårdnadshavare. Motionen tar särskilt upp de barn som är utsatta 
for våld och förtryck i sitt hem. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. Nämnderna konstaterar att det 
redan finns en möjlighet för myndighetsperson eller socialsekreterare att träffa barn utan att 
deras vårdnadshavare samtycker eller är närvarande, vilket regleras i socialtjänstlagen (SoL). 
Det går även att belägga uppgifter med sekretess gentemot vårdnadshavaren enligt 
offentlighet och sekretesslagen (OSL), vilket möjliggör för en socialsekreterare att inte 
behöva informera vårdnadshavaren vad man pratat med barnet om utan detta kan man då 
vänta med till dess att skydds bedömning gjorts. Stadsledningskontoret konstaterar att det 
redan finns lagligt grundade möjligheter att träffa barn utan att deras vårdnadshavare 
samtycker eller är närvarande. Det kan konstateras att enligt föräldrabalken har ett barns 
vårdnadshavare en relativt långtgående rätt och skyldighet att bestämma i frågor som rör 
barnets personliga angelägenheter. Kommunen har inte möjlighet att införa en absolut 
rättighetsgaranti som föreslås i motionen, eftersom en sådan skulle gå utöver gällande lag. 
Stadsledningskontoret poängterar vikten av att socialsekreterare och andra 
myndighetspersoner alltid ska göra allt for att skydda barnet. Det föreslås att 
kommunfullmäktige noterar informationen, om möjligheten for barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 307 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, § 
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42, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 114, 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motion - Inför rättighet för barn att träffa myndighetsperson utan vårdnadshavare 
 
- - - - - 
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§ 323 KFKS 2020/1046 

Motion – Barns delaktighet i beslut som rör dem själva 
och beaktande av barns bästa 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras 
med information om hur barns perspektiv på beslutet är beaktat. Det föreslås även att 
tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras med information på vilket 
sätt som barn gjorts delaktiga i processen fram till färdigt förslag till beslut. 
 
Då varje enhet arbetar med olika frågor som har beröring med konsekvenser för barn 
förutsätts att varje enhet själv identifierar hur hänsyn tas till konsekvenser för barn utifrån 
barnkonventionen. Det bedöms dock finnas tillräckliga verktyg och förutsättningar för 
enheterna att utveckla konsekvenserna för barn i tjänsteskrivelserna på så sätt som föreslås 
i motionen utan att detta byggs in som en obligatorisk del under rubriken Konsekvenser 
för barn i tjänsteskrivelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 95 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 23 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 324 KFKS 2020/948 

Motion – Solceller på kommunala fastigheter 
Motion den 12 oktober 2020 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Ärendet har behandlats såväl i kommunstyrelsens miljöutskott som kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott den 23 februari 2021. År 2017 beslutade kommunfullmäktige att 
det skulle byggas solenergi-anläggningar på de platser där det är ekonomiskt lönsamt ur ett 
livscykelperspektiv. Inventering av kommunägda byggnader har genomförts och ett flertal 
solcellsanläggningar är installerats under åren. Det pågår samtidigt installation på 
nybyggnationer samt planeras för ytterligare installationer i närtid. I Mål och budget för 
2021-2023 har kommunstyrelsen fått i särskilt uppdrag att utreda förutsättningarna för 
solceller och laddstolpar på flera av kommunens fastigheter. Kommunstyrelsen ska 
återkomma med en plan för hur en utbyggnad ska kunna gå till och ekonomin för detta. 
Arbetet med inventering av möjliga platser samt montering av solcellsanläggningar kommer 
därmed att fortsätta under 2021 i ett ökat tempo. Utöver detta kommer även identifiering 
av platser för laddstolpar på kvartersmark genomföras i under första halvan av 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 94 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för fastighetsförvaltning, daterad 
den 24 februari 2021 
Bilaga 1 Motion från Sidney Holm m.fl. (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 
(§ 4) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 februari 
2021 (§ 36) 
 
- - - - - 
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§ 325 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 29 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 190) 
inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 326 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen  
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§ 327 KFKS 2020/554 

Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom 
överdäckning 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram förslag på möjliga platser att överdäcka. 
Överdäckning av väg- och spårområden för att möjliggöra exempelvis bostäder och 
arbetsplatser har flera nyttar, men innebär samtidigt stora investeringar och hantering av 
omfattande och komplexa frågeställningar samt flera inblandade aktörer. 
 
Kommunens inriktning är att alla projekt ska bära sina egna kostnader. De förväntade 
intäkter som kan fås av tillskapandet av byggrätter måste alltså täcka kostnaderna för 
överdäckningskonstruktionen och övriga kostnader. 
 
Det är framförallt kommunens ekonomi som påverkar möjligheten att initiera ytterligare 
kostnadsdrivande projekt som fler överdäckningar sannolikt skulle innebära. En 
stadsutvecklingsekonomi i balans har definierats som att inkomsterna ska vara minst lika 
stora som utgifterna under åren 2014-2030. För att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i 
balans krävs ett aktivt arbete för att säkra att inkomster och utgifter taktar med varandra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 301 
Tjänsteskrivelse från planenheten och enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 28 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 328 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 329 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 358 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 330 KFKS 2020/330 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar 
Motion den 2 mars 2020 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 27 februari 2020 av Mikael Carlsson, Lina Olsson 
och YuSie Rundkvist Chou (Nackalistan) föreslås att kommunen startar en process med 
workshops för att dokumentera synpunkter på bra stadsmiljö från barn och unga. Det 
föreslås även att resultatet arbetas in i planeringen för nya bostadsområden och att 
barnexperter ska involveras i planeringen av boendemiljöer samt att kvarteren bör byggas 
större med ljusa gårdar och med lägre byggnadshöjd för att skapa ljusa gårdar. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår arbeten inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. I 
varje projekt bedöms en lämplig gårdsyta och byggnadshöjder, vilka prövas inom 
planprocessen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i planenhetens beskrivning av att barn 
och unga på olika sätt har getts möjlighet att bidra med synpunkter i planeringen i linje med 
intentionerna i motionen. Utformningen av bebyggelsen prövas inom planprocessen utifrån 
platsens lämplighet, avvägning mellan olika intressen och de kommunala målen. Att ett 
utvecklingsarbete pågår inom planenheten som syftar till att lyfta fram barnperspektivet i 
detaljplanearbetet i kombination med att en proaktiv översyn görs kring vilka pågående 
projekt som kan vara lämpliga för framtida dialoginsatser riktade till barn och unga är 
positivt. Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer därför att det redan pågår arbeten 
inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 357 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 18 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Bygg barnvänliga och ljusa gårdar" daterad den 27 februari 2020 av 
Mikael Carlsson med flera (NL). 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 2 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 331 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna efterlyser ett arbetssätt i planarbetet som tidigt identifierar ett områdes 
karaktär och genom en framtagen vision låter invånare i Nackas områden vara med från 
start. Vidare föreslås i motionen att planeringen tar ett helhetsgrepp för området som utgår 
från områdets bebyggelsekaraktär men också från trafikens påverkan vid en förändring av 
ett område. I motionen föreslås också att planer och dokument ska genomgå en 
kvalitetsgranskning innan de skickas till allmänheten. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 § 301. 
Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att planenhetens arbetssätt 
redan uppfyller intentionerna bakom delar av förslagen i motionen och att andra delar ingår 
i enhetens fortlöpande utvecklingsarbete. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling konstaterar att planeringen i Nacka utgår från 
översiktsplanen och de kommunala övergripande målen, vilka i hög grad styr mot 
intentionerna i motionen. Enheten anser därför att kommunens styrdokument och 
arbetssätten inom stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 26 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motion bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 20 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 332 KFKS 2020/453 

Motion – Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Motion den 18 maj 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa 
mindre förskoleenheter i Nacka. 
 
Motionen behandlades i utbildningsnämnden den 5 november 2020 UBN 2020/94. 
Nämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det idag 
finns väl fungerande kriterier för att finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya 
förskolor i Nacka kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i utbildningsenhetens utredning och 
bedömning. Enheten bedömer även att det löpande pågår arbete med planeringen av 
förskoleenheter och att det finns ett bra arbetssätt för att nå bra och välavvägda lösningar. 
Mot bakgrund av att det finns väl fungerande arbetssätt och rutiner som ligger till grund för 
planeringen av förskoleenheter i Nacka kommun föreslås att kommunfullmäktige avslår 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 27 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motionen - Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Utbildningsenheten 
Bilaga 3 Protokoll från Utbildningsnämnden 5 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 333 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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§ 334 KFKS 2020/558 

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att göra en noggrann 
lokaliseringsanalys av befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna 
och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på 
Järlahöjden nära barn och ungdomar. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 och nämnden beslutade att 
föreslå att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen samt att motionen därmed är färdigbehandlad. 
Det pågår ett fortlöpande arbete för att säkra goda förutsättningar för idrottsutövande i 
kommunen i takt med befolkningsutvecklingen. Att endast prioritera idrottens behov av 
planer och anläggningar på Järlahöjden, såsom föreslås i motionsförslaget, bedöms inte leda 
till den blandade och hållbara stadsdel som eftersträvas i enlighet med tidigare fattade 
beslut angående stadsutvecklingen i Centrala Nacka. 
Konsekvenserna av motionsförslaget är sannolikt att färre bostäder skulle kunna uppföras 
inom Järlahöjden och därmed erhålls mindre intäkter från markförsäljning eller upplåtelse 
av mark, något som påverkar stadsutvecklingsekonomin negativt och dess möjlighet att 
vara i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 90 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 335 KFKS 2020/557 

Motion – Bygg inte bostäder på Järlahöjdens idrottsytor 
Motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
I motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) föreslås att Järlahöjden inte ska 
bebyggas med bostadshus som innebär att idrottsytor eller idrottshallar rivs och att 
möjligheter för kommande idrottsytor där begränsas. 
Inom stadsutvecklingsprocessen pågår ett arbete på Järlahöjden som grundar sig på tidigare 
fattade beslut och som ska resultera i en långsiktigt hållbar markanvändning. Ett beslut i 
enlighet med förslaget i motionen bedöms inte leda till den blandade och hållbara stadsdel 
som eftersträvas. Färre bostäder på kommunal mark innebär uteblivna intäkter från 
markförsäljning eller upplåtelse av mark, vilket i sin tur påverkar möjligheterna att göra 
andra nödvändiga investeringar. Motionsförslaget bedöms i hög grad innebära negativ 
påverkan på förutsättningarna att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 91 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 336 KFKS 2020/455 

Motion – Nacka idrottscampus 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna yrkar på att utreda möjligheterna för att Järlahöjden ska inkludera 2 ishallar 
som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt tre 11-spelarplaner. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 16 december 2020 och nämnden beslutade att: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer fritidsnämndens beslut och kan konstatera 
att det pågår ett arbete på Järlahöjden utifrån tidigare fattade beslut, vilka bland annat pekar 
på att pröva möjligheten att inrymma två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. Jämte 
idrottens behov av planer och anläggningar måste även andra angelägna behov vägas in 
såsom förskola, skola, gymnasium, bostäder, verksamheter, parker och grönområden. Det 
kommer även fortsättningsvis att finnas idrottsanläggningar i anslutning till skolor och 
möjlighet till utomhusspel av fotboll på Järlahöjden. Exakt i vilken omfattning kommer 
klargöras i och med pågående utredningsarbete inom stadsutvecklingsprocessen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att motionens förslag 
avslås med en notering om att det pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som del av 
en blandad stadsbebyggelse på Järlahöjden. 
 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 92 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 mars 2021 
Bilaga 1 Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten med flera (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 december 2020 (§ 98) inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 337 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna bland äldre 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att 
kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. Redan 
idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
- - - - - 
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§ 338 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 339 KFKS 2020/1052 

Motion – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Motion den 16 november 2020 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna från Vänsterpartiet yrkar att en kommunal hemtjänst inrättas och att den är 
”ickevals-alternativet”. 
 
Den samlade bedömningen är att det i nuläget inte finns förutsättningar för att driva en 
hemtjänst i egen regi med hög kvalitet och god ekonomi. Den 2 mars 2020 (§ 65) avslog 
kommunfullmäktige en motion med förslag att införa kommunal hemtjänst (KFKS 
2019/1086). Det ska vidare noteras att det inte är förenligt med Nackas styrprincip om 
konkurrensneutralitet att kommunal hemtjänst skulle införas som ”ickevals-alternativ” 
dvs. för det fall den enskilde kunden inte gör något aktivt val. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 97 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice, daterad den 18 februari 2021 
Bilaga 1 Motion - Inrätta en kommunal hemtjänst (V) 
 
- - - - - 
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§ 340  KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen föreslår att Nacka kommun ska ställa samma språkkrav på personal inom 
äldreomsorgen som Socialstyrelsen ställer på legitimationsyrken. Förslaget skulle innebära 
att utbildningskravet för undersköterskor i Nacka kommun skulle vara väsentligt högre än 
den utbildning som Socialstyrelsen och Skolverket förordar för undersköterskor. Få 
undersköterskor uppnår idag de krav som motionen anger. Äldreenhetens bedömning är 
att anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög 
utsträckning. 
 
Det finns brister i kunskapen i svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. 
Äldreenheten avser att arbeta för en kompetenshöjning inom området och regeringen 
föreslår i budgetpropositionen för 2021 en riktad satsning på yrkessvenska för 
äldreomsorgen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 360 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 25 november 2020, § 83 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 oktober 2020, reviderad 8 december 2020 
Bilaga Motion - Språkkunskaper i äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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§ 341 KFKS 2020/835 

Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår att en utredning genomförs för hur anordnare inom särskilt 
boende för äldre har fungerat under pandemin. Förslaget är även att privata anordnare 
inom särskilt boende och hemtjänst ska utredas på samma premisser. Äldreenhetens 
bedömning är att det redan pågår utredningar som motsvarar förslagen i motionen. Enligt 
beslut i kommunfullmäktige den 31 augusti ska kommunen låta genomföra en extern 
utvärdering av kommunens hantering av Coronapandemin. Denna utredning pågår och ska 
presenteras i samband med årsbokslutet för 2020. Utöver denna utredning granskar 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) både sjukvårdsansvarigas och boendenas 
hantering av pandemin. Äldreenheten har även låtit utföra en egen utredning av 
verksamheternas hantering av pandemin. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 28 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 16 december 2020, § 101 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 7 november 2020 
Bilaga - Motion - Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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§ 342 KFKS 2020/559 

Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för 
nyanlända 
Motion den 15 juni 2020 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären föreslår att det genomförs en utredning av hur Nacka kommun kan möjliggöra 
för fortsatt boende för anvisade nyanlända efter två år. Motionären anser att en förlängning 
av boende i kommunens genomgångsbostäder förbättrar integrationen och är positivt för 
barnen eftersom föräldrarna blir lugnare och barnen slipper byta skola eller förskola. 
Motionären menar att det är resursslöseri när så många tvingas flytta från Nacka kommun 
efter de två åren och att kommunen genom att förlänga tiden i genomgångsbostad skulle 
öka möjligheterna för nyanlända att etablera sig på bostadsmarknaden i kommunen. 
Motionären menar också att kommunen har lediga bostäder på grund av att 
flyktingmottagandet minskat under senare år. 
Arbets- och företagsnämnden behandlade ärendet på sitt sammanträde den 10 februari 
2021 och beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 93 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2021 (§ 4) 
Tjänsteskrivelse till arbets-och företagsnämnden från etableringsenheten, daterad den 25 
januari 2021 
Bilaga Motion - Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända (S) 
 
- - - - - 
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§ 343 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 157 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359) 
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 
 
- - - - - 
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§ 344 KFKS 2020/1053 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion den 16 november 2021 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 
kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag i 
veckan. Motionen föreslår även att kommunen genom samarbete med lokala 
folkrörelseorganisationer och företag sprider information om varför man bör minska sin 
kött- och mejerikonsumtion. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beredde ärendet på 
sammanträdet den 16 mars 2021. Utskottet beslutade att föreslå att kommunfullmäktige att 
avslå motionen och noterar att arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens 
klimatpåverkan i kommunens verksamheter samt att information och kunskap ges kring en 
hållbar utveckling. Utformningen av det arbetet sker dock på olika sätt för att bäst passa 
verksamheten. 
 
Miljöenheten stödjer kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut. För motionens andra 
attsats bedömer miljöenheten att det finns flera fördelar med att samverka med företag och 
folkrörelseorganisationer för att sprida information och kunskap om livsmedlens negativa 
klimatpåverkan. Dock kan frågan avseende kött- och mejerikonsumtionen i många fall vara 
en känslig fråga och det finns en otydlighet om det är en kommunal uppgift att informera 
människor om vad de bör äta eller inte. Dels finns det motstridiga uppgifter och miljömål 
såsom behovet av öppna landskap som måste betas och dels är det en hälsofråga för varje 
enskild människa hur mycket och vilka proteiner och näringsämnen som de behöver få i 
sig. Detta är ett ställningstagande som behöver göras hos varje enskild individ. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 158 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 10 mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 345 KFKS 2021/611 

Motion – Hållbart reglemente för idrottsanläggningar 
Motion den 24 maj 2021 av Ella Tegsten och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 346 KFKS 2021/612 

Motion – Marknadsplats för återbruk och hållbar 
konsumtion 
Motion den 24 maj 2021 av Lina Olsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



 
101 (104) 

 24 maj 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 347 KFKS 2021/613 

Motion – Hållbara upphandlingar ur ett miljö- och 
klimatperspektiv 
Motion den 24 maj 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 348 KFKS 2021/615 

Interpellation – Ökade kostnader för tunnelbanan 
Interpellation den 24 maj 2021 av Bosse Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 349 KFKS 2021/616 

Interpellation – Stadsutveckling efter corona 
Interpellation den 24 maj 2021 av Esa Örmä (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 350 KFKS 2021/617 

Interpellation – Säkerställande av skolgång m.m. vid 
nedläggning av skola  
Interpellation den 24 maj 2021 av Lisa Rasmussen (V) till utbildningsnämndens ordförande Monica 
Brohede Tellström (L) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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